
PROTOKÓŁ Nr XVIII/19
z obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach

zwołanej na dzień 19 GRUDNIA 2019 r.

godzina rozpoczęcia – 13:00;
godzina zamknięcia – 18:07;

Do punktu 1 porządku
Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.

Przewodniczący Rady –Mariusz Majak – Otworzył obrady XVIII sesji Rady Miejskiej
w Pyrzycach zwołanej na dzień 19 GRUDNIA 2019 r. na godz. 13:00.

Witam wszystkich obecnych na sali. Zanim rozpocznę dalszą część naszej sesji
oddaję głos Pani Wiceprzewodniczącej Iwonie Ksel.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – W związku z tym, iż niedawno dotarła do
nas  informacja  o  śmierci  śp.  mgr.  Michała  Szabo  –  długoletniego  nauczyciela
w Liceum Ogólnokształcącym w Pyrzycach, który odszedł od nas 12 listopada tego
roku  w Bydgoszczy.  Pozwoliłam  sobie  wraz  z  kolegami  i  koleżankami  z  Rady
zwrócić się do Pana Przewodniczącego o to, aby uczcić minutą ciszy długoletniego
pedagoga naszej  ziemi pyrzyckiej (wniosek stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).
Mam przygotowaną krótka notkę biograficzną dla tych, którzy nie znali, a chcieliby
dowiedzieć  się  czegoś  więcej,  więc  pozwolę sobie  ją  przeczytać,  a  po odczytaniu
bardzo proszę, abyśmy uczcili osobę minutą ciszy. 

Śp.  mgr  Michał  Szabo  od  1972  do  1996  r.  był  nauczycielem  języka
niemieckiego  w  Liceum  Ogólnokształcącym  w  Pyrzycach.  Przez  okres  swojej
działalności  pedagogicznej  był  aktywnym członkiem ZNP i  ZHP.  Jako instruktor
harcerski dosłużył się stopnia harcmistrza. W swojej ponad czterdziestoletniej pracy
pedagogicznej dał się poznać jako przyjaciel młodzieży. Swój wolny czas poświęcał
na  pracę  z  uczniami,  na  zimowiskach  i  letnich  obozach  harcerskich  krajowych
i zagranicznych  jako  komendant,  kwatermistrz,  ratownik  i  pilot  wycieczek
zagranicznych. Był tłumaczem języka niemieckiego.
Jako  działacz  Szkolnego  Związku  Sportowego  wprowadzał  młodzież  w  zawiłe
arkana gry w szachy, organizował i sędziował zawody sportowe w lekkiej atletyce. 
Śp.  Michał  Szabo  posiadał  nieprzeciętną  osobowość,  miał  uzdolnienia  muzyczne
i literackie. Jego dorobek literacki to: wiersze liryczne, gawędy harcerskie, odczyty
pedagogiczne,  kompendium  z  języka  niemieckiego,  tomik  wierszy  w  języku
niemieckim i polskim, kilka piosenek oraz vademecum sportowo – wychowawcze.
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Swoje uzdolnienia muzyczne realizował grając na gitarze i śpiewał z młodzieżą przy
ogniskach na zbiórkach harcerskich oraz na spotkaniach towarzyskich.

Proszę, abyśmy uczcili osobę Michała Szabo. 

Minuta ciszy.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Witam  Panią  Burmistrz  wraz
z pracownikami  Urzędu  Miejskiego,  Panią  Sekretarz  ze  Skarbnikiem  oraz
kierownikami  wydziałów,  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych  Gminy,
dyrektorów szkół, przedszkoli, placówek instytucji kultury, Prezesa PPK Sp. z o.o.,
Panie i Panów Sołtysów, których dzisiaj jest mniej, Panie i Panów Radnych, których
na sali obrad jest 14 (nieobecny radny Tomasz Posyniak) zatem mamy kworum do
podejmowania  decyzji.  Witam  lokalne  media,  Prezesa  Pyrzyckiego  Klubu
Olimpijczyka – Pana Piotra Olecha, któremu oddaję głos.

Prezes  Pyrzyckiego  Klubu  Olimpijczyka  –  Piotr  Olech –  We  wtorek  17  grudnia
w Szczecinie  odbyła  się  coroczna  wigilia  podsumowująca  działalność  sportową
z nastawieniem  na  szerzenie  idei  olimpijskiej,  której  organizatorem  był  (tak  jak
zawsze)  zaprzyjaźniony nasz  Prezes  Zachodniopomorskiej  Rady Olimpijskiej  Pan
Stanisław  Kopeć.  Ten  rok,  to  rok  szczególny,  ponieważ  dokładnie  100  lat  temu
powstał  Polski  Komitet  Olimpijski  i  Marszałek  Województwa
Zachodniopomorskiego –  Olgierd Geblewicz,  który  objął  patronat  nad tą  wigilią,
postanowił  uhonorować  Gminę  Pyrzyce  i  Panią  Burmistrz  –  Marzenę  Podzińską
specjalną  statuetką  z podziękowaniem  za  to,  że  ta  idea  olimpijska  na  ziemi
pyrzyckiej,  w  Gminie  Pyrzyce  jest  szerzona  w  sposób  wzorcowy  i  tę  właśnie
statuetkę w tej chwili pragnę złożyć na ręce Pani Burmistrz.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Dziękuję  i  gratulujemy,  życzę  dalszej
dobrej  współpracy z Klubem Olimpijczyka.

  Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 2 do protokołu;

 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 3 do protokołu;

 Lista  obecności  dyrektorów  szkół  i  przedszkoli  stanowi  zał.  Nr  4  do
protokołu;

 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 5 do protokołu;

 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 6 do protokołu.
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Do punktu 2 porządku
Zgłaszanie zmian do porządku obrad.

Porządek stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki  – W związku z tym, że
Komisja  Budżetu  na  swoim  posiedzeniu  wyprowadziła  punkt,  który  dzisiaj
w porządku obrad sesji jest punktem 5, czyli  projektu uchwały w sprawie wyboru
metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia
stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy (Druk Nr
156/19), wnoszę o wyprowadzenie tego punktu z porządku obrad.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Proszę  o  wprowadzenie  do  porządku
obrad:

1) projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kwoty  wydatków  niewygasających
z upływem roku budżetowego 2019 oraz ustalenia planu finansowego tych
wydatków (Druk Nr 163/19),

2) projektu  uchwały  zmieniająca  uchwałę  nr  III/19/18  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach  z  dnia  20  grudnia  2018  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości
i warunków udzielania bonifikat od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu
przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w prawo  własności
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Pyrzyc (Druk Nr
162/19),

3) Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie
Gminy Pyrzyce na 2019 r. (Druk Nr 155A/19),

4) projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  dla  Burmistrza  Pyrzyc  do
zaciągnięcia zobowiązań związanych z realizacją inwestycji pn: „Przebudowa
ulicy Mickiewicza w Pyrzycach” (Druk Nr 165/19).

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Mamy jeszcze do wprowadzenia:

1) projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  ds.  zaopiniowania
kandydatów na ławników (Druk Nr 164/19).  Otrzymaliśmy pismo z Sądy,
aby podjąć działania w celu wyłonienia ławników (jest to drugie podejście)
w związku z tym niezbędne jest podjęcie uchwały,

2) (Druk Nr 158A/19) autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr II/7/18 Rady Miejskiej  w Pyrzycach z dnia 05 grudnia 2018 r.
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w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji rady (w związku ze
zgłoszeniem akcesu do Komisji jeszcze jednej Pani radnej).

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad.

Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałbym zapytać o uzasadnienie wyprowadzenia
projektu uchwały, oczywiście na Komisji Budżetu rozmawialiśmy na ten temat, ale
tu Pan Przewodniczący Komisji Budżetu uzasadnia to, że to się zdarzyło na Komisji
Budżetu, więc bardzo proszę o uzasadnienie wyprowadzenia projektu z porządku
obrad.

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki  –  Wnioskuję
o wyprowadzenie projektu z porządku obrad w związku z  tym, że również Pan
radny  Mariusz  Szymkowicz  złożył  wniosek  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu
związany  z przeliczeniem  innej  metody  naliczania  stawek  za  odpady
z nieruchomości.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Moje  pytanie,  czy  wniosek  będzie
głosowany,  jeżeli  tak  to,  w  którym  punkcie,  bo  chciałabym  jeszcze,  żeby  był
doprecyzowany tak jak dopytywałam na Komisji Budżetu, jeżeli nie, to chciałabym
teraz widzieć, jakie mają być to metody.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Jeżeli  projekt  uchwały  zostaje
wyprowadzony  z  porządku  obrad  nie  będzie  procedowany,  w  związku  z  tym
pozostaną  nam  wolne  wnioski.  W  wolnych  wnioskach  będzie  sprecyzowany
wniosek  o  przygotowanie  niezbędnych  materiałów  dla  radnych  do  podjęcia
ostatecznych decyzji.

GŁOSOWANIE

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wyprowadzenie  z  porządku  obrad  PUNKTU  5  -  projektu  uchwały  w  sprawie
wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy
(Druk Nr 156/19)

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 9; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
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Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Przeciw

Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty
wydatków  niewygasających  z  upływem  roku  budżetowego  2019,  oraz  ustalenia
planu finansowego tych wydatków (Druk Nr 163/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński - Za
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Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie wniosek
o wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  nr
III/19/18 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia
wysokości  i  warunków  udzielania  bonifikat  od  wniesienia  opłaty  jednorazowej
z tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w prawo  własności
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Pyrzyc (Druk Nr 162/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody
dla  Burmistrza  Pyrzyc  do  zaciągnięcia  zobowiązań  związanych  z  realizacją
inwestycji pn: "Przebudowa ulicy Mickiewicza w Pyrzycach" (Druk Nr 165/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 
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Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie wniosek
o wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania
Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (Druk Nr 164/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
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Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, że są dwie autopoprawki:
1) do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/18 Rady Miejskiej

w Pyrzycach  z  dnia  05 grudnia  2018  r.  w  sprawie  ustalenia  składów
osobowych stałych komisji rady (Druk Nr 158A/19), 

2) do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce
na 2019 r. (Druk Nr 155A/19),

Autopoprawek  nie  głosujemy,  gdyż  są  one  integralną  częścią  projektów uchwał,
które zostały już złożone przez wnioskodawców.

Jest dość dużo zmian i proponuję:

-  w punkcie 5 w miejsce wyprowadzonego punktu, wprowadzić  projekt uchwały
w sprawie  ustalenia  kwoty  wydatków  niewygasających  z  upływem  roku
budżetowego  2019,  oraz  ustalenia  planu  finansowego  tych  wydatków  (Druk  Nr
163/19),

- jako punkt 13 wprowadzić projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr III/19/18 Rady
Miejskiej  w Pyrzycach  z  dnia  20  grudnia  2018  r.  w sprawie  ustalenia  wysokości
i warunków  udzielania  bonifikat  od  wniesienia  opłaty  jednorazowej  z tytułu
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości
gruntowych stanowiących własność Gminy Pyrzyc (Druk Nr 162/19),
- jako punkt 14 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla Burmistrza Pyrzyc
do  zaciągnięcia  zobowiązań  związanych  z  realizacją  inwestycji  pn:  "Przebudowa
ulicy Mickiewicza w Pyrzycach" (Druk Nr 165/19),
- jako punkt 15 projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania
kandydatów na ławników (Druk Nr 164/19).
Kolejne punkty się przesuną.

Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.
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Do punktu 3 porządku
Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc.

Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 29 listopada 2019 r.  do 18 grudnia
2019 r. stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Samej informacji nie będę uzupełniać, ale
mam dwie sprawy, które chciałabym poruszyć, a dotyczą bieżącej działalności:

1) Chciałam  skierować  się  do  Pana  radnego  Artura  Kurowskiego,  ponieważ
w dniu 11 grudnia otrzymałam pismo od pracownika, który zwrócił  się do
mnie  na  piśmie,  że  tego  dnia  Pan  przychodząc  we  własnej  sprawie
urzędniczej,  otrzymując  pismo  z Urzędu  Miejskiego,  z  którego  możemy
domniemywać,  że  nie  był  Pan  zadowolony,  wtargnął  Pan  do  gabinetu
używając  słów  do  pracownika  „kurtuazja  się  skończyła  –  wojna”,  więc
pracownik odczytał to jako groźbę skierowaną pod jego adresem. Chciałam
Pana poinformować, że pracownik jest funkcjonariuszem publicznym i w tym
przypadku przekracza Pan swoje kompetencje jako radnego i nikt z radnych
nie  ma  żadnych  specjalnych  ulg  w  traktowaniu,  jeżeli  chodzi  o  sprawy
postępowania  urzędnicze  i  każdy z  radnych jest  tak  samo traktowany jak
każdy inny mieszkaniec.  Uważam, że tj.  kuriozum, co Pan zrobił  i  w tym
przypadku  po  rozmowie  to  pismo  zostaje  i  moja  prośba  jest  do  Pana
Przewodniczącego  Rady  o  to,  że  może  szkolenie  radnym  należy
przeprowadzić, w szczególności może Panu radnemu Kurowskiemu zwrócić
uwagę jakie są prawa, jakie są obowiązki radnego. Ja nie wyrażam zgody na
zastraszanie pracowników, ani na takie traktowanie.

2) Druga  sprawa,  na  Komisji  Budżetu  w  wolnych  wnioskach  Pan  radny
Szymkowicz złożył prośbę, czy może otrzymać ode  mnie informację dzisiaj
na  sesji  o  tym do  kogo  zostały  skierowane  zapytania  ofertowe w sprawie
nagrywania sesji.  Ja  taką zgodę wyraziłam i tak się  umówiliśmy, po czym
Panowie:  Pan Pajor  –  Kubicki,  jak  również  Pan Kurowski  udaliście  się  po
komisji do Pani Sekretarz wchodząc i twierdząc, że chcecie tą informację dziś.
Więc pytam po co są wolne wnioski, po co jest burmistrz, który ostatecznie
podpisuje te pisma i decyduje o tym, co wychodzi z urzędu. Jeżeli tak to ma
być, jeżeli  dopuszczacie Panowie taką formę chodzenia i żądania od moich
pracowników w taki sposób pomijając mnie, i uważacie, że tak to powinno
wyglądać to ja też chciałam zwrócić uwagę, że  nie po to są wolne wnioski i po
coś się umawiamy, i ja każde pismo wychodzące z urzędu, sporządzone przez
moich  pracowników  muszę  podpisać  i  muszę  je  widzieć,  więc  proszę  na
przyszłość nie robić tego w taki sposób.
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Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Myślę,  że  do  tej  dyskusji  na  temat
zasięgania  informacji  to  może  przejdziemy  w  wolnych  wnioskach  i  dopowiemy
sobie.
Natomiast,  jeżeli  chodzi  o  zachowania  indywidualne  radnych  Pani  Burmistrz,
przewodniczący nie ma, poza obradami sesji Rady Miejskiej, żadnych kompetencji,
nie ma żadnych możliwości, są to tylko kompetencje, które wynikają może z zasad
moralnych,  z  zasad  współżycia  społecznego.  Natomiast  ustawa,  ani  statut  nie
pozwalają  mi  na  to,  żebym  wyciągał  jakiekolwiek  konsekwencje,  o  czym  już
mówiłem, co nie znaczy, że nie będę w sposób taki, jak to jest możliwe starał się
wpływać na radnych, łagodzić obyczaje, jak to jest możliwe, ale wyjaśniam sytuację
w  jaki  sposób  jest  umocowany  przewodniczący  rady,  jeśli  chodzi  o  swoje
uprawnienia.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Chciałam tylko  zwrócić  uwagę,  że  nie
wyrażę  zgody  na  takie  traktowanie  moich  urzędników,  ani  siebie,  żeby  w  taki
sposób  radny,  w szczególności  do  Pana  Artura  Kurowskiego,  próbował  (mogę
domniemywać) zastraszać pracowników i w taki sposób dochodzić swoich praw, to
może należy zapoznać się z ustawą,  jakie  są prawa i  obowiązki,  jakie są granice,
które można przekraczać, czy nie można ich przekraczać, dlatego mówię to na sesji,
bo chciałabym, żeby mieszkańcy miasta i gminy Pyrzyce również wiedzieli w jaki
sposób jesteśmy traktowani, jako urzędnicy przez radnych.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Zgadzam się, takie sytuacje nie powinny
mieć miejsca, jeżeli taka sytuacja miała miejsce, nie powinna mieć miejsca.

Przewodniczący  K.  Rewizyjnej  –  Artur  Kurowski –  Chciałem  tyko  krótko
powiedzieć, że nie było wcale tak, jak Pani przedstawiła mieszkańcom, kolejny raz
Pani wprowadza mieszkańców w błąd. Byłem tylko ja i Pani Skarbnik, więc proszę
tej  sprawy  tak  nie  przedstawiać,  bo  tak  nie  wyglądała.  Dodatkowo  chciałem
powiedzieć,  że  po  mnie  w  tej  sprawie  był  jeden  z  radnych,  rozmawiał  z  Panią
Skarbnik  i  Pani  Skarbnik  powiedziała  cytuję  „szefowa  kazała  tak,  a  nie  inaczej
sprawę załatwić”.

Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak  –  Kończę  tą  dyskusję,  przenosimy ją  do
wolnych wniosków, jeżeli Pan radny chce złożyć oświadczenie, to niech Pan złoży
oświadczenie jak to wyglądało. My nie jesteśmy w stanie dzisiaj rozstrzygnąć jak to
wyglądało, i nie jesteśmy do tego uprawnieni. 

Burmistrz  Pyrzyc – Marzena Podzińska – Trudno skomentować to,  co mówi Pan
Kurowski.
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Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mirosław  Stasiak –  Chciałbym  w  dwóch  punktach
prosić o szerszą wypowiedź:
Na temat punktu 17 – „Spotkanie z przedstawicielami spółki Eco Energia w sprawie
budowy  wiatraków  na  terenie  Gminy  Pyrzyc”  chciałbym,  aby  Pani  powiedziała
trochę szerzej o tym spotkaniu i o wynikach tego spotkania.
W punkcie  19 –  „Spotkanie z przedstawicielami  spółki  Polskie  Domy Drewniane
w sprawie budowy domów wielorodzinnych w nowej  technologii”,  też chciałbym
prosić o szerszą wypowiedź na temat tego spotkania.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Te dwa punkty, które Pan Wiceprzewodniczący Stasiak powiedział też są
w moim zainteresowaniu,  ale jeszcze prosiłbym sprecyzować punkt 13 dotyczący
„Spotkania  z przedstawicielami  Północnego  Związku  Pracodawców  w  sprawie
bezpiecznych  oświetleń  w  Gminie  Pyrzyce  oraz  wejścia  na  rynek  polski
pracowników z Wietnamu”.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Odpowiadając  na  pytanie  w  sprawie
spotkania z przedstawicielami spółki  Eko Energia,  jest  to  firma,  która zajmuje się
budową  wiatraków,  jest  zainteresowana  posadowieniem  wiatraków  na  terenie
Gminy  Pyrzyce  i  taką  chęć  wyrazili  w  tym  spotkaniu,  sugerując  się
przygotowywanymi  do  tej  pory  studium  na  posadowienie  wiatraków,  to  które
wyprowadzaliśmy, więc ja ostatnio informowałam, że jest tam inna firma, która już
badania w tym temacie prowadzi i to sobie wyjaśniliśmy. Tylko informacja jest taka,
że jeżeli  zmieni się,  a wiemy, że trwają prace nad zmianą ustawy o odległościach
wiatrakowych,  że  jeżeli  zmiana  ustawy  dojdzie  do  skutku  to  firma  jest
zainteresowana tym, żeby zainwestować na terenie Gminy Pyrzyce.
Jeżeli  chodzi  o  domy  drewniane,  jest  to  spółka  skarbu  państwa  Polskie  Domy
Drewniane,  która  buduje  domy  w  nowej  technologii,  nie  są  to  domy  stricte
drewniane, żeby nam się nie myliło, że są to domy z drewna, są to domy z nowej
technologii  stawiane w gotowych segmentach i  również przedstawiciele  tej  firmy
zgłosili się i są zainteresowani posadowieniem takiego budynku wielorodzinnego na
terenie  Gminy  Pyrzyce  i  rozmawialiśmy  nt.  działki  znajdującej  się  przy  ul.
Niepodległości po spalonych barakach. Firma jest zainteresowana tym, jeżeli będzie
zgoda na sprzedaż tej działki, zakupić i przystąpić do budowy, oczywiście z cenami
rynkowymi i jeżeli będzie taka zgoda Rady, bo ja też wyjaśniałam, że jesteśmy na
etapie procedury odzyskania tego terenu tylko dla Gminy Pyrzyce, bo wiemy, że
mamy  tam  współwłaścicieli.  Jesteśmy  na  końcówce  tej  procedury,  jeżeli  to
zakończymy to wtedy będziemy dopiero mogli  myśleć,  co z tym terenem zrobić,
jeżeli byłaby zgoda to taka jest ich informacja, że są zainteresowani, żeby przystąpić,
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przetarg  oczywiście  musi  być  nieograniczony,  skierowany  do  wszystkich
podmiotów.
Punkt  13  –  również  spotkałam  się  z  przedstawicielami  Północnego  Związku
Pracodawców,  którzy  zaproponowali  program  bezpiecznych  oświetleń,  my
oczywiście to realizujemy w części, są to oświetlenia fotowoltaiczne, które możemy
stawiać, tak jak do tej pory stawiamy przy placach zabaw, czy wszelkiego rodzaju
różnych takich miejscach, bo nie przy drogach, więc to jedna z takich ofert. Druga –
Północny Związek  Pracodawców prowadzi  rozmowy z związkiem pracowników,
którzy są sprowadzani z Wietnamu, jest to dodatkowa siła robocza w związku z tym,
że  jest  zainteresowanie,  są  podpisane  umowy  i  też  wchodzą  już  na  rynki  nasze
w Polsce,  więc  też  poinformowali  o  tym,  że  tym  się  zajmują,  jeżeli  nasi
przedsiębiorcy byliby zainteresowani to  też można kierować do nich i  oni  takimi
sprawami się zajmują.

Nie wniesiono więcej żadnych zapytań.

Do punktu 4 porządku
Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie.

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Mam kilka interpelacji, które 
odczytam i złożę na piśmie:
1) Zwracam się z interpelacją w sprawie utworzenia miejsc parkingowych w okolicy

cmentarza,  ze  wskazaniem  na  teren  po  byłej  strzelnicy  przy  ul.  Basenowej.
UZASADNIENIE.  Niedostateczna  ilość  miejsc  parkingowych  w  okolicy
cmentarza w Pyrzycach stwarza duże utrudnienie w ruchu oraz zagrożenie życia
i zdrowia dla osób udających się na cmentarz, szczególnie w okresie wszystkich
świętych, ale również przy przeprowadzaniu ceremonii pogrzebowej. W dniu 01
listopada  ulica  Cmentarna  w  wyniku  reorganizacji  ruchu  staje  się  ulicą
jednokierunkową.  Auta  wówczas  parkują  na  poboczu,  a  mieszkańcy  idą
środkiem drogi. (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu).

2) Interpelacja  o  zdjęcie  dwóch tablic  nagrobkowych,  zawieszonych na budynku
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa  Komunalnego  oraz Pyrzyckiego  Domu Kultury.
UZASADNIENIE. Czarne tablice nagrobne szpecą i wprowadzają ponury klimat,
a  przede  wszystkim  wprowadzają  w  błąd.  O  tym,  iż  tak  jest  mogłem  się
przekonać, będąc obok tych tablic i pytając przechodniów, jak rozumieją zapis,
Fundatorzy  Paweł  Chyt,  Marzena  Podzińska.  Wszystkie  osoby  odpowiadały
zgodnie  z definicją,  że  Fundator,  to  –  inicjator  budowy  np.:  budowli  użytku
publicznego,  kościoła,  klasztoru,  szpitala,  finansujący  również  koszt  jego
powstania lub zakupu cennego obrazu. Ewentualnie osoba ofiarująca pieniądze
innej osobie lub organizacji. Zapewne są osoby, które mają olbrzymi wkład przy
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tworzeniu tych jednostek, ale na pewno nie są to Pan Chyt lub Pani Podzińska,
więc wnoszę o ich zdjęcie.  (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 11 do
protokołu).

3) Sprawa dotyczy baszty i  kabla elektrycznego,  węża wodnego oraz korzystania
z płatnej  toalety  miejskiej.  Czy  firma,  która  otrzymała  za  pracę  przy  baszcie
619.896,03 zł miała dodatkowo przyzwolenie na pobór prądu i wody z nieopodal
znajdującej  się  toalety  miejskiej?  Czy  zostały  pokryte  koszty  wynikłe  za
korzystanie z mediów? Czy osoby mające pełnić nadzór nad budową dopełnili
swoich obowiązków? 
Moje zapytanie dotyczy warunków zawartej umowy i jej respektowania, umowy
zawartej  pomiędzy  Gminą  Pyrzyce,  a  wykonawcą  prac  remontowych  przy
baszcie.  Gdzie  w  paragrafie  piątym,  w  podpunkcie  „f”  zapisano,  cytuję:
Wykonawca zobowiązuje  się  w ramach realizacji  zadania  do:  zorganizowania
zaplecza  budowy  i  zaplecza  socjalnego  dla  potrzeb  własnych  wraz
z zabezpieczeniem  dostawy  mediów  niezbędnych  dla  ich  funkcjonowania,
zapewnienie  i  pokrycie  kosztów  dostawy  wody,  energii  elektrycznej
odprowadzenia  nieczystości.  Nad  przestrzeganiem  tych  zapisów  ze  strony
Zamawiającego uprawnionymi do kontroli i nadzoru robót wpisani zostali – Pani
Anna  Podzińska  –  Hołownia  i  Stefan  Nowaczyk,  który  ostatnio  gościł  na
obradach sesji.
UZASADNIENIE.  Z  moich  obserwacji  wynika,  iż  przewód  elektryczny  był
nagminnie przeciągany bezpośrednio z toalety miejskiej pod basztę w poprzek
chodnika, którym poruszali się mieszkańcy Pyrzyc. Wykorzystywany był on do
zasilenia  spawarki,  którą  spawano  rury  i  elementy  stalowe.  Podobnie
wykorzystywany był prąd do szlifierek kątowych, którymi cięto w bezpośredniej
bliskości  osób przechodzących.  Jeśli  zaś chodzi  o pobieraną wodę to była ona
wykorzystywana   w  dużych  ilościach  do  zalewania  tzw.  suchego  betonu
przywożonego  na  platformie  auta  dostawczego.  Informowałem  również
o załatwianiu  potrzeb  fizjologicznych  przez  pracowników  wprost  na  mury
obronne. (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu).

4) Kolejne zapytanie dotyczy również baszty, tym razem jednak zawieszonych na
niej  tabliczek  informujących  o  przebiegającym w pobliżu rurociągu gazu oraz
tabliczki  o  dofinansowaniu  przez  urząd  marszałkowski.  Czy  muszą  one  być
zawieszone na baszcie, jak na słupie ogłoszeniowym, mimo iż z boku stoi tablica
informacyjna, do której można owe tabliczki zamocować?  (Interpelacja na piśmie
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu).

5) Uprzejmie proszę o udzielenie informacji na temat zawartych aneksów pomiędzy
Gminą  Pyrzyce  a  zleceniobiorcami/firmami.  Proszę  uwzględnić  okres  od
początku  pierwszej  kadencji  urzędowania  Pani  Burmistrz.  Na  jakie
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zlecenie/zadnia/inwestycje zawierano aneksy i ile razy? (Interpelacja na piśmie
stanowi załącznik Nr 14 do protokołu).

6) Zapytanie dotyczy lamp ustawionych w polu po lewej stronie, na końcu ulicy
Nad  Potokiem  na  drodze  prywatnej,  oznaczonej  dodatkowo  znakiem  zakazu
wjazdu oraz tabliczką informującą o tym, że jest to droga prywatna i wstęp jest
wzbroniony. Wybudowanych jest tam kilka nowych domostw. Lampy zapalają
się i gasną wraz z lampami miejskimi. Czy owe lampy postawione na prywatnej
drodze  należą  do  Gminy  Pyrzyce?  Czy  Gmina  Pyrzyce  ponosi  koszty  ich
eksploatacji i ewentualnie jakie one są? (Interpelacja na piśmie stanowi załącznik
Nr 15 do protokołu).

7)  Czy Pani Burmistrz już wie i  mieszkańcom Pyrzyc przekaże informację,  jakie
służby i w jakiej sprawie zatrzymały kierownika Wydziału Planowania Inwestycji
i  Drogownictwa,  która  jest  odsunięta  od  prac  w  w/w  wydziale  i  ma  dozór
policyjny? Proszę o udzielenie  informacji,  dlaczego Pani  Burmistrz  przesunęła
osobę,  której  dotyczy  moje  zapytanie,  na  stanowisko  kierownicze  w  innym
wydziale? Czy osoba w stosunku do której jest prowadzone postępowanie przez
organy ściągania ma umocowanie prawne i czy wypełnia wszystkie obowiązki
zgodne  z  zajmowanym  stanowiskiem?  Czu  zostały  udzielone  wszelkie
pełnomocnictwa  przysługujące  kierownikowi  Wydziału  Nieruchomości
i Środowiska  tj.  podpisywanie  decyzji  administracyjnych,  prowadzenie
postępowań  administracyjnych?  Czy  może  zaciągać  zobowiązania  finansowe
oraz dokonywać czynności związane z prowadzeniem procedur przetargowych
oraz decydować o sprawach finansowych dotyczących  jej  obecnego  wydziału,
jako  kierownik?  Jakim  kluczem  Pani  została  wybrana  i  awansowana  na
kierownika  innego wydziału?  Czy  nie  mamy tu  do  czynienia  z  nepotyzmem,
łamaniem  przepisów  dotyczących  zatrudniania  osób  spokrewnionych?
UZASADNIENIE.  Pani  Burmistrz  i  Pani  Kierownik  są  bliskimi  kuzynkami.
(Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 16 do protokołu).

8) Miałem jeszcze jedno pytanie dotyczące zarobkowania przez  radną na mieniu
gminnym, ale na ostatniej komisji radna Piotrowska poinformowała, że już nie
pracuje w żłobku „Bajeczka”, więc sprawa jest nieaktualna.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki – Mam 3 interpelacje:
1) W sprawie niezwłocznego uzupełnienia planu napraw poprzez wpisanie do

niego chodnika przy ul.  Niepodległości.  W związku z otrzymaniem przeze
mnie  wykazu  podań  związanego  z  drogami  przeznaczonymi  do  naprawy
w gminie  Pyrzyce  z  ubolewaniem  stwierdzam,  że  brakuje  tam  informacji
o podaniu  mieszkańców  ulicy  Niepodległości  dotyczącym  wymiany
chodnika.  Ulica  ta  jest  co  prawda  drogą  powiatową,  jednak
w przedstawionym  wykazie  oprócz  dróg  gminnych  znajdują  się  również
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drogi wojewódzkie i powiatowe, w tym droga w Ryszewku, na której remont
gmina przekazała powiatowi 300 000 złotych dotacji. Wobec tego tym bardziej
uzasadnione jest ujęcie w planie napraw chodnika przy ulicy Niepodległości
(dz. nr 290, obręb 9 miasta Pyrzyce).
Pismo  w  tej  sprawie  podpisane  przez  prawie  70  mieszkańców  składałem
zarówno w biurach rady powiatowej i miejskiej oraz sekretariatach Starosty
i Burmistrza  we  wrześniu  2016  roku.  Niestety  –  odpowiedź  przyszła
wyłącznie  z  powiatu  mówiąca,  że  gmina  może  zawrzeć  z  powiatem
porozumienie w sprawie współfinansowania wymiany nawierzchni. Władze
miejskie,  mimo poinformowania na sesji  przez  przewodniczącego,  że takie
pismo wpłynęło, nie podjęły tematu. 

W samym wykazie znajdują się informacje o wnioskach złożonych już w roku
2015, w wielu przypadkach przynajmniej częściowo zrealizowanych. Wobec
tego  proszę  o  niezwłoczne  uzupełnienie  wykazu  o  wniosek  mieszkańców
ulicy Niepodległości z 2016 roku.
(Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 17 do protokołu).

2) Oświetlenia ulicy Kwiatowej. W związku z odpowiedzią na moją interpelację
z kwietnia  br.  dotyczącą  naprawy  lampy  solarnej  znajdującej  się  przy
ul. Kwiatowej  i  poinformowaniem mnie,  że w miarę posiadanych środków
lampa  zostanie  naprawiona  do  końca  lipca,  przyjmuję  do  wiadomości,  że
środków najwidoczniej  nie  znaleziono,  skoro lampa do tej  pory nie działa.
Wobec  tego  proszę  o  dopisanie  do  planu  realizacji  budowy  oświetlenia
w gminie Pyrzyce, montażu słupów oświetleniowych na długości 170 metrów
przy  ul.  Kwiatowej  (dz.  nr  305,  obręb  9  miasta  Pyrzyce)  od  budynku
znajdującego się na działce nr 196 (obręb 9) do budynku znajdującego się na
działce nr 220 (obręb 9).
(Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 18 do protokołu).

3) Lampy  ulicznej  przy  ul.  Stargardzkiej.  Ze  względu  na  zgłoszenia
mieszkańców  dotyczące  pozostałości  lampy  ulicznej  znajdującej  się  na
wysokości  apteki  przy  ul.  Stargardzkiej,  proszę  o  podjęcie  działań
zmierzających  do  posadowienia  nowej  lampy.  Wpłynie  to  na  znaczną
poprawę  bezpieczeństwa  zarówno  licznych  przechodniów,  jak  i
przejeżdżających tam kierowców.
(Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 19 do protokołu).

4) Zapytanie  o  udostępniania  herbu  Pyrzyc.  W  związku  z  coraz  liczniej
pojawiającymi się na internetowych portalach zakupowych różnego rodzaju
produktami, na których widnieje herb Pyrzyc, proszę o udzielenie informacji
ilu i jakim firmom zezwolono na użytek komercyjny herbu oraz jakie z tego
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tytułu  poniosły  one  koszty  na  rzecz  gminy.  (Zapytanie  na  piśmie  stanowi
załącznik Nr 20 do protokołu).

Nie wniesiono więcej zapytań i interpelacji.

 Do punktu 5 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kwoty  wydatków

niewygasających  z  upływem  roku  budżetowego  2019  oraz  ustalenia
planu finansowego tych wydatków (Druk Nr 163/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

Z-ca  Burmistrza  –  Robert  Betyna  –  W  związku  z  tym,  że  umowa  dotycząca
modernizacji  stadionu  miejskiego  przy  ul.  Sportowej  została  rozszerzona
o wykonanie  dokumentacji  na  studnie,  a  wiąże  się  to  z  wydłużeniem  czasu  na
realizację w tym zakresie,  jest niezbędne przyjęcie tych środków tak, żeby można
było w przyszłym roku zrealizować tą część zadania.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  ustalenia  kwoty  wydatków  niewygasających  z  upływem  roku
budżetowego  2019  oraz  ustalenia  planu  finansowego  tych  wydatków  (Druk  Nr
163/19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
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Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/126/19 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

Projekt  uchwały w sprawie  wyboru metody ustalania  opłaty  za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  tej  opłaty  dla  nieruchomości,  na
których  zamieszkują  mieszkańcy  (Druk  Nr  156/19)  –  Został  wyprowadzony
z porządku obrad sesji i stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Opinia  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  do  wyprowadzonego
projektu uchwały (Druk Nr 156/19) - stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Do punktu 6 porządku
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 

Pyrzyce na rok 2019 (Druk Nr 155A/19).

Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 155A/19) stanowi załącznik Nr 26 do 
protokołu. 
Projekt uchwały (Druk Nr 155/19) stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wprowadzamy druk autopoprawki jako tekst
jednolity. Powiem tylko co się zmienia, wprowadzamy dwie pozycje po dochodach
równoważne z  wydatkami,  jest  to  pozycja zwiększająca budżet  w łącznej  kwocie
o 45.972 zł i  dotyczy zwiększenia rezerwy w części subwencji  ogólnej na 44.972 zł
i 1000 zł dotyczy jednostki jaką jest OSiR w związku z otrzymaniem odszkodowania
od  Towarzystwa  Ubezpieczeń  Społecznych.  Po  wydatkach  zwiększamy  rezerwy:
w kwocie 44.972 zł  na potrzeby jednostek oświatowych i  1000 zł  kierunkowo dla
jednostki  na  usunięcie  awarii.  Poza  tym  wszystkie  inne  pozycje  omawialiśmy
szczegółowo  na  komisjach.  Jedną  z  największych  i  najważniejszych  spraw  po
przeniesieniu  wydatków,  tj.  zwiększenie  wydatków  jako  przeniesienie  na
zabezpieczenie  zapłaty  za  usługę  wywozu  śmieci  za  miesiąc  listopad  w  kwocie
285.000 zł ściągając z poszczególnych podziałów klasyfikacji wydatkowej.
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Opinie stałych komisji Rady do Druku Nr 155/19:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik

Nr 29 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym tylko powiedzieć, że tak jak
Państwa informowałam, kiedy wprowadzaliście uchwałę o opłacie za śmieci 18 zł
i 36 zł, że w miesiącu listopadzie, może grudniu zabraknie nam już środków, więc to
się sprawdziło, czyli nasze wyliczenia nie były złymi wyliczeniami. To, że mówiliście
wprost,  że  mieszkańcy  nie  zapłacą  bezpośrednio,  płacą  pośrednio,  bo  widzicie
i szkoda, że nikt na to nie zwrócił uwagi, i nie pochylił się skąd musieliśmy te środki
(295.000 zł za miesiąc listopad na rachunek, bo mówimy o zapłaceniu rachunku za
miesiąc  listopad,  a  przed  nami  jest  grudzień,  skąd  musieliśmy  te  środki)  wziąć
i czego nie zrealizować. Tylko tyle chciałam przypomnieć, że to co mówiłam to się
sprawdziło.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2019 (Druk Nr 155A/
19).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
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Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XVIII/127/19 stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

 Do punktu 7 porządku
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na

rok 2020 (Druk Nr 142/19).

Projekt uchwały (Druk Nr 142/19) stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  W miesiącu  listopadzie  przedstawiłam
Państwu projekt budżetu na rok 2020 i chciałabym powiedzieć kilka słów tytułem
wprowadzenia,  ponieważ  budżet  był  dość  szczegółowo  omawiany  na  Komisji
Budżetu, która była poświęcona tylko projektowi budżetu na rok 2020.
W projekcie budżetu ustala się dochody na rok 2020 w kwocie 92.419.833,27 zł, ustala
się wydatki budżetu w kwocie 92.019.833,28 zł, w tym mamy wydatki majątkowe,
czyli inwestycje, na które przeznaczona jest kwota 7.071.300,02 zł. 
Był to bardzo trudny do utworzenia projekt budżetu, a trudności te wynikały przede
wszystkim z  ogromnych skutków,  jakie  są  spowodowane  decyzjami  rządu i  one
dotyczą  zmiany w opodatkowaniu podatkiem dochodowym od osób fizycznych,
czyli zwolnienie osób do 26. roku życia, zmiana skali podatkowej z 18 do 17% oraz
zwiększenie  kosztów  uzyskania  przychodu,  a  także  co  prawda  mniejsze  w
przypadku naszej gminy, planowane zniesienie  trzydziestokrotności składek ZUS.
Negatywny skutek wywierają też skutki podwyżek wynagrodzeń w oświacie 14,6%
w skali  roku,  skutki  zmiany  płacy  minimalnej  w wysokości  2.600  zł   i  zasad  jej
naliczania w 2020 r. oraz podwyżki cen energii skutkujące wzrostem kosztów usług.
Dalej  wpływ  na  kształt  budżetu  ma  ciągłe  niedofinansowanie  zadań  zleconych.
Również  wzrost  kosztów  realizacji  ustawowych  zadań  gminnych  prowadzi  do
pogorszenia jakości życia mieszkańców z tytułu na brak zapewnienia rekompensaty
utraconych dochodów, z tytułu zmian, o których mowa wyżej, czyli to wszystko, co
wymieniłam. A także przede wszystkim z braku dostosowania wysokości subwencji
oświatowej  do  rzeczywistych  kosztów,  jakie  gmina  ponosi  na  edukacje  szkolną
i przedszkolną. Kolejnymi czynnikami, które ciągną finanse naszej gminy w dół jest
przekazywanie niewystarczających środków w ramach dotacji  na zadania zlecone
z Urzędu  Stanu Cywilnego  również  zadania  realizowane  przez  Ośrodek  Pomocy
Społecznej. Tak jak powiedziałam na początku dochody - 92.419.833,28 zł, wydatki –
92.000.000  zł.  Te  92.000.000  zł  tak  mocno  brzmią,  ja  tutaj  od niektórych  radnych
słyszę, że mamy tak dużo pieniędzy, więc chciałaby, a w szczególności mieszkańcy,
żeby wiedzieli, jak rozkłada się ten budżet na poszczególne obszary. Największym
obszarem, jeżeli chodzi o stronę wydatkową, jest oświata – jest to kwota 33.455.000 zł
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w tym subwencja oświatowa jest to 15.395.000 zł, środki własne jakie są dokładane
do oświaty z kasy gminy, tj. 18.060.000 zł. również z tych 33.455.000 zł przekazujemy
na przedszkola niepubliczne kwotę 3.817.800 zł.
Kolejnym  dużym  obszarem,  który  pochłania  bardzo  dużą  ilość  środków
w wydatkach jest Ośrodek Pomocy Społecznej i jest to wsparcie rodziny jak również
cała pomoc społeczna, jest to kwota 32.724.000 zł i w tym mamy program 500+, na
który  otrzymujemy  kwotę  19.400.000  zł,  a  środki  własne  jakie  przekazujemy  na
zadania pomocy społecznej  tj.  6.534.000 zł,  w tym na żłobki przekazujemy kwotę
154.800 zł. 
Inwestycje,  tak  jak  mówiłam  jest  to  kwota  7.071.300  zł,  pozyskane  środki,  które
wprowadzamy do projektu budżetu to są 4.171.000 zł są to tylko środki unijne, nie
mówię o subwencjach i innych dotacjach. 
Dług jaki spłacamy na bieżąco na koniec roku 2019 wynosił 11.509.800 zł, planowany
na koniec roku 2020, tj. 9.414.300 zł, jak Państwo widzicie ten dług systematycznie
maleje,  staramy  się  go  spłacać  tak,  aby  móc  doprowadzić  do  sytuacji,  kiedy
będziemy mogli posiłkować się środkami kredytowymi na poszczególne inwestycje,
nie jak to było w latach poprzednich na konsumpcje. Tak jak Państwo radni macie
w uzasadnieniu, projekt budżetu nie zapewnia nam wszystkich potrzeb i w związku
z tymi ograniczonymi możliwościami budżetowymi, w tym projekcie budżetu nie
zostały zapewnione środki na wzrost wynagrodzeń pracowników w gminie, czyli
poza nauczycielami są to wszyscy pracownicy administracji, jednostek, jak również
urzędu. Jest to kwota 363.000 zł, na odprawy dla pracowników mogących przejść na
świadczenia emerytalne, bo wiemy, że tacy pracownicy są, oczywiście nie mają oni
obowiązku składania nam takiej deklaracji, że na te świadczenia muszą przejść, jeżeli
będą chcieli to z tego skorzystają i  na miesiąc przed, mogą nas o tym poinformować,
ale mogą też również pracować dalej, ale szacunkowa kwota tych odpraw, którą już
dzisiaj znamy, tj. kwot 491.000 zł, na które też nie ma zapewnionych środków. Inne
wydatki  bieżące  związane  z  remontami  oraz  nakładami  rzeczowymi  w  łącznej
kwocie tj. 3.000.000 zł i również dopłata do systemu śmieciowego, o którym także
mówiłam w trakcie uchwalania i tj. kwota ok. 500.000 zł, ale tutaj zaznaczam, że jest
to kwota, którą policzyliśmy do końca trwania umowy zawartej po przetargu. 
Tak jak powiedziałam na początku w związku z tymi wszystkimi skutkami, które
zostały  wprowadzone  przez  rząd,  projekt  budżetu  jest  trudnym  projektem.  Nie
ujęliśmy  wszystkich  potrzeb,  bo  biorąc  pod   uwagę  potrzeby,  które  wpływały
w projektach poszczególnych jednostek, wydziałów, tych potrzeb było jeszcze więcej
i to, co mówiłam wcześniej,  musiałyśmy z Panią Skarbnik ciąć ten budżet i tych cięć
było w granicach ponad 10.000.000 zł. Staraliśmy się zapewnić na wszystkie rzeczy
potrzebne,  niezbędne,  bieżące,  jak również inwestycje,  na które mamy podpisane
umowy  lub  pozyskane  środki,  które  są  tutaj  w załączniku.  Powiem tylko  z  tych
inwestycji, które kontynuujemy, i na które mamy pozyskane środki to jest w trakcie
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„Przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Rzepnowo”,  „Przebudowa
ul. Mickiewicza”, o której będziemy rozmawiać w tej uchwale intencyjnej, na którą
zostały  pozyskane  środki,  „Sporządzenie  dokumentacji  na  przebudowę  drogi
gminnej  w  miejscowości  Obromino”,  „Termomodernizacje  szkół”,  również
oświetlenia  –  Mielęcin,  Ryszewo, Mechowo,  oświetlenie  parku im. M.  Matysiaka,
zakup i  montaż  ogrodzenia  na  cmentarzu  w Brzesku,  doposażenie  placu  zabaw
w element zabawowy tj. Sołectwo Stróżewo. Są to wszystkie wydatki inwestycyjne,
które albo zgodnie z funduszami sołeckimi zostały wprowadzone, albo na podstawie
pozyskanych środków i kontynuacji umów są realizowane.
Chciałam bardzo serdecznie podziękować Pani Skarbnik i wszystkim pracownikom,
którzy ten projekt budżetu przygotowali. Myślę, że jeżeli są pytania lub zmiany, bo
oczywiście  projekt  został  przekazany  Państwu  radnym  i  jeżeli  będą  pytania  to
proszę.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik

Nr 33 do protokołu.

Skarbnik  Gminy  –  Danuta  Bartków –  Odczytała  Uchwałę  Nr  CDXXXVI.804.2019
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Szczecinie  z  dnia
10 grudnia 2019 r.  w sprawie wydania opinii  o projekcie  uchwały budżetowej  na
2020 r. , która stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otworzył dyskusję

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki – Budżet marzeń to nie jest
ze  względów  m.in.  takich  jak  powiedziała  Pani  Burmistrz  na  początku  swojego
wystąpienia.  Nie możemy jak na razie nic poradzić na to,  że te kwoty, które my
możemy  wygenerować,  które  wpływają  do  naszego  budżetu  z  tytułu  różnych
odpisów od podatków, my nie mamy na to wpływu, także musimy gospodarować
tym co mamy. Dlatego tym bardziej, że wiadomo, że co roku mówi się, że budżet jest
trudny,  ale  ten  jest  trudny  wyjątkowo  więc  rzeczywiście  z  mojej  strony
podziękowania  i  ukłony  dla  Pani  Skarbnik  i  dla  pracowników  wydziału
finansowego. Natomiast chcę też złożyć wniosek o zmianę:
w  dziale  750  rozdział  75075  kwotę  15  000  złotych  z  „wydatków  związanych
z realizacją zadań statutowych” przenieść do:

- działu 921, rozdziału 92105 „Dotacje na zadania bieżące” kwotę 3 250 złotych
- działu 801, rozdziału 80195 „Dotacje na zadania bieżące” kwotę 8 750 złotych
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-  działu  852,  rozdziału  85295  „Dotacje  na  zadania  bieżące”  kwotę  3 000
złotych.
UZASADNIENIE:

Zmiany  wynikają  z  konieczności  przystosowania  planu  wydatków  pod
zapotrzebowanie wyrażone w przeprowadzonych przez gminę konsultacjach wśród
organizacji  pozarządowych  dotyczących  propozycji  zadań,  które  mogłyby  być
realizowane w roku 2020 przy współudziale budżetu gminy. 
Należy  nadmienić,  że  informacja  o  możliwości  składania  propozycji  została
zamieszczona na stronie internetowej Urzędu Miejskiego dnia 31 października, zaś
czas na składanie propozycji wyznaczony był do 20 listopada, podczas gdy projekt
budżetu  gminy  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  oraz  Rada  Miejska  otrzymują
zgodnie z przepisami do 15 listopada. Oznacza to, że zaproponowane w budżecie
kwoty siłą rzeczy są odrealnione nawet w przypadku,  gdy nie jesteśmy w stanie
zrealizować  propozycji  organizacji  pozarządowych  w  100-procentach.  W gminie
Pyrzyce  działa  wiele  organizacji  pozarządowych,  wykonujących  swoje  zadania
w różnych sferach życia społecznego i w zdecydowanej większości są to organizacje
powstałe oddolnie, wywodzące się z konkretnych środowisk i chcące działać na ich
rzecz.  Część  tych  działań  wpisuje  się  w  zadania,  które  jako  samorząd  możemy
powierzyć im do realizacji, wraz ze wsparciem finansowym.
Są to chociażby działania na rzecz rodziny. Problemy społeczne, o których głośno jest
w ogólnopolskich  mediach,  jak  zauważają  nasi  lokalni  psychologowie  i  terapeuci
dotyczą również gminy Pyrzyce. Rodzice w rozmowach z nimi zwracają uwagę na
dużą potrzebę wychowania do życia dla innych, z pomocą drugiemu i akceptacją
słabości  i niedoskonałości  ludzkiej.  Częstym  problemem  pyrzyckich  rodzin  jest
również rozłąka z jednym lub dwojgiem rodziców ze względu na wyjazd do pracy
za  granicę.  Młody  człowiek  jest  dzisiaj  często  zagubiony,  a  przez  media
społecznościowe ma problem z nawiązaniem relacji  w „realnym życiu”.  Jeśli  ktoś
uważa, że to wszystko nie ma wpływu na dzieci i  nastolatków, to polecam serial
„Trzynaście powodów”. Ostrzegam tylko, że niektórzy mogą być po nim w dużym
szoku.  Młode pokolenie,  które  mówiąc  kolokwialnie  „ma wszystko” nie  rozumie
swoich dziadków, których pokolenie przeżyło  wojnę i  rodziców,  którzy dorastali
w socjalizmie. Oczywiście działa to także w drugą stronę. Wśród seniorów dostrzec
można  natomiast  ubóstwo  wyrażające  się  przede  wszystkim  w  utrudnionym
dostępie  do żywności  czy leków.  Ten problem również  istnieje  w naszej  gminie.
I wreszcie  to,  co występuje w naszej  społeczności  bez względu na wiek:  jesteśmy
bardzo  słabo  zintegrowani.  Żyjemy  nie  „ze  sobą”,  a  „obok  siebie”.  Takie  z  nas
Wilkowyje,  w których zamiast  działać wspólnie,  to  zżera nas zazdrość,  że sąsiad
w totolotka wygrał, że ma więcej  świątecznych światełek powieszonych na domu,
albo kupił sobie lepsze auto. Tylko później, tak jak w Wilkowyjach okazuje się, że
taka integracja na dobre wychodzi. Nawet najlepiej napisany program rządowy nie
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będzie  odpowiadał  specyfice  danego środowiska,  która w każdym regionie kraju,
czy w każdej  społeczności  jest  nieco  inna.  To jest  pole  do działania  dla  nas,  dla
samorządowców, którzy są najbliżej mieszkańców.

Wiceprzewodniczący Rady – Mirosław Stasiak – Dzisiaj został wprowadzony nowy
druk Nr 165/19 w sprawie wyrażenia zgody dla Burmistrza Pyrzyc do zaciągnięcia
zobowiązań związanych z  realizacją  inwestycji  pn.  „przebudowa ul.  Mickiewicza
w Pyrzycach”  do  kwoty  3.860.000  zł.  W  projekcie  budżetu  mieliśmy  zapisane
w wydatkach  majątkowych  „przebudowa  ul.  Mickiewicza  kwotę  2.515.067  zł”,
a tutaj  dalej  w tym dzisiejszym projekcie  w druku nr 165/19 w paragrafie  3  jest
„pozostałe zobowiązanie do kwoty 1.546.452 zł zostanie sfinansowane ze środków
własnych gminy”. Z tego, co Pani powiedziała to wydatki nie mogą być większe niż
przychody i chciałbym dopytać te 1.546.452 zł skąd się wzięło?

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Tak  jak  przewodniczący  K.  Budżetu
powiedział, nie jest to łatwy budżet, chciałby się więcej po stronie realizacji różnego
rodzaju  inwestycji.  Nasz  budżet  opiewa na ok.  92.000.000 zł  zarówno po  stronie
dochodowej  jak  i  wydatkowej,  natomiast  realnie  rzecz  biorąc  jest  to  20  albo  30
milionów mniej  ze  względu  na  środki,  które  w zasadzie  przechodzą  przez  nasz
budżet jeśli chodzi o pomoc społeczną jak rodzina. Mówię, że co najmniej o tyle nie
wchodząc w dalsze niuanse, więc tak w rzeczywistości to do gospodarowania na
nasze potrzeby mamy dużo mniej środków. Chciałbym tutaj powiedzieć o pewnym
aspekcie  pozytywnym z  punktu  widzenia  budżetu,  jeśli  chodzi  o  Radę,  bo  tutaj
o tym  nie  mówiliśmy,  otóż  w  miesiącu  październiku  podejmowaliśmy  uchwały
okołobudżetowe związane z ustalaniem stawek podatków od nieruchomości, czy też
stawek podatku rolnego, od środków transportu. Pamiętamy tą dyskusję, pamiętamy
jak głosowaliśmy i dzięki znacznej części Rady mamy w budżecie ok.  800.000 zł
więcej  oczywiście  kosztem  wyższych  podatków.  Natomiast  w  mojej  ocenie  jak
i wielu  radnych  ta  skala  podniesionych  podatków  dla  przeciętnego  mieszkańca
Pyrzyc nie  była duża,  natomiast  mogliśmy troszkę podreperować nasz budżet  ze
względu na potrzebę, która zaistniała z tego względu, że będą w tym roku mniejsze
wpływy  w podatku  dochodowym  od  osób  fizycznym.  W  tym  aspekcie  warto
zwrócić uwagę, że zwiększać się będzie minimalne wynagrodzenie od nowego roku,
więc to też nie pozostaje bez znaczenia na budżet. Miejmy nadzieję, że dzięki temu,
że to minimalne wynagrodzenie  wzrasta to w jakiś sposób ten udział w podatku
dochodowym zrekompensuje te straty związane  z uwolnienie 26-latków z podatku
dochodowego i ze zmniejszeniem skali podatku z 18 do 17%. 
Cieszy,  że  mamy  środki  na  inwestycje,  że  ten  zał.  Nr  11  nie  jest  załącznikiem
składającym się z jednej pozycji a z wielu, jest to blisko 7.000.000 zł poza tym mamy
jeszcze  środki  niewygasające  na  ul.  Słowackiego,  więc  troszkę  uda  się  wykonać

23



w przyszłym roku, mam nadzieję. Z taką lekką dozą optymizmu pomimo tego, że
ten  budżet  jest  ciężki,  że  strasznie  niedoszacowana  jest  nasza  oświata,  która
pochłania coraz większe koszty i  pewnie z reformą,  z którą kiedyś w przyszłości
będzie trzeba się naprawdę zmierzyć, bo jeżeli tego nie będzie to gmina nie będzie
mogła dobrze funkcjonować, prędzej czy później, czy ta rada, czy następna będzie
musiała się zmierzyć z tym zadaniem.
Natomiast (mówiłem to na komisji, ale również teraz to wyartykułuję, ponieważ nie
mogę inaczej) jestem tutaj zdegustowany tym, że niewłaściwe działa nasz OSiR, bo
nasi mieszkańcy zwracają na to uwagę i rozliczają również nas. Jak Państwo wiecie
nie ma tam osoby zarządzającej, dobrze się nie dzieje na Ośrodku Sportu i Rekreacji,
a wydatki  jakie  podatnik  ponosi  tj.  810.000  zł,  tyle  pyrzycki  podatnik  płaci  za
utrzymanie OSiR, z tego na wynagrodzenia dla osób zatrudnionych jest 573.000 zł
i nie  mogę  zrozumieć,  dlaczego  nie  jesteśmy  w  stanie  utrzymać  jednego  boiska.
W związku  z  tym  składam  taki  wniosek,  bo  chciałbym,  żebyśmy  coś  wreszcie
z OSiR-em  uczynili,  żebyśmy  się  zastanowili  nad  dalszym  funkcjonowaniem  tej
jednostki, bo nie może być tak jak jest.
W związku z powyższym zgłaszam wniosek, aby zmniejszyć w Dziale 926, rozdział
92604 Instytucje kultury fizycznej wydatki o kwotę 405.000 zł i przenieść te wydatki
w całości  do  Działu  758  rozdział  75818  wydatki  związane  z  realizacją  zadań
statutowych  na  utworzenie  rezerwy  celowej  bieżącej  pn.  „utrzymanie  obiektów
sportowych  i  rekreacyjnych  w  II  połowie  2020  r.”  Uzasadnienie.  Wniosek
uzasadniony  jest  koniecznością  podjęcia  konkretnych  działań  zmierzających  do
doprowadzenia,  do  właściwego  funkcjonowania  OSiR-u,  od  kilku  miesięcy
w jednostce  nieobecny  jest  dyrektor,  jednostka  jest  niewłaściwie  zarządzana,
przejawem tego jest choćby fakt, iż drugi już sezon piłkarze Sokoła Pyrzyce i innych
drużyn nie mogą korzystać z głównego boiska przy ul. Sportowej, wszystkie mecze
ligowe  rozgrywane  są  poza  Pyrzycami.  Jako  wnioskodawca  oczekuję  od  Pani
Burmistrz przedstawienia koncepcji dalszego funkcjonowania tej jednostki do końca
pierwszego  półrocza  2020  r.,  dlatego  też  proponuję  pozostawić  w  wydatkach
budżetu,  w  tym rozdziale  połowę  kwoty  niezbędnej  do  funkcjonowania  OSiR-u,
połowę  zaś  przenieść  do  rezerwy  celowej  zabezpieczając  tym  samym  środki  na
utrzymanie  obiektów  zarządzanym  przez  OSiR,  przez  cały  rok.  Po  wybraniu
konkretnej, dalszej formy pozwalającej na lepsze utrzymanie obiektów sportowych,
kwota określona w rezerwie powinna zostać uwolniona na utrzymanie OSiR, czy też
w innej formie, jeżeli  byłaby taka wola.

Radny  Jerzy  Wroński –  Analizując  budżet,  który  został  nam  przedłożony,
wielokrotnie przeglądałem i uważam, że budżet, który został nam przedłożony jest
budżetem do realizacji,. Mieliśmy 2 spotkania Komisji Budżetu, gdzie żaden ani Pan
Przewodniczący, ani Pan Przewodniczący K. Budżetu nie wnosił żądnych propozycji
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do zmian budżetu, ponieważ nie było kamer i nie było komu się pokazać, a dzisiaj na
sesji  wnosimy zmiany, które powinny zostać na tym miejscu,  te wszystkie kwoty
podane przez Państwa, ponieważ nad tym pracowało dużo pracowników urzędu na
czele  z  Panią  Burmistrz  i  Panią  Skarbnik,  która  nieraz  skarżyła  się,  że  ma
nieprzespane  noce,  ponieważ  siedzi  z  Panią  Burmistrz  i pracownikami  nad
budżetem,  żeby  go spiąć,  który będzie  dla  Gminy takim budżetem,  który będzie
można realizować. 
Podnieśliśmy podatki, ten budżet trochę jest (tak jak Pan Przewodniczący podkreślił)
bogatszy  poprzez  podniesienie  podatków.  Tak,  jest  bogatszy,  ale  portfele
podatników są trochę skromniejsze, ponieważ podnieśliśmy podatki: podatek rolny,
gdzie  byłem  przeciwny,  żeby  tyle  procent  podnosić,  ale  trudno,  Państwo  tak
przegłosowaliście i tak to jest. Ja uważam, że budżet powinien zostać w takiej formie
jaki został nam przekazany.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki – Ja do wypowiedzi Pana
radnego  Wrońskiego  odniosę  się  tylko  w  jednym  aspekcie,  mianowicie  małego
sprostowania, jeśli chodzi o tematykę budżetu,  procedowana ona była na jednym
posiedzeniu komisji, które było specjalnie przeznaczone na tematykę budżetową. Na
drugim posiedzeniu przerabialiśmy pozostałe tematy sesyjne.

Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak –  Przyjmuje  ten  głos  Panie  radny,  może
rzeczywiście  powinienem  zgłosić  ten  wniosek  na  Komisji  Budżetu,  ale
zastanawiałem się  nad tym jakie  rozwiązanie zaproponować.  Rozmawialiśmy już
o OSiR-ze już parę razy, Pani Burmistrz też się zastanawiała i nie ma konkretnych
działań.  Panie  Burmistrzu,  chodzi  mi  o  działania  związane  z  ewentualną
reorganizacją,  jeżeli  taka  możliwość  byłaby  najlepsza  ze  strony  organu
wykonawczego,  więc  taka  jest  moja  propozycja.  Jest  to  wniosek,  który  nie  robi
żadnego  spustoszenia  w  budżecie,  on  niczego  nie  zmienia,  on  pozostawia  do
dyspozycji środki na funkcjonowanie jednostki, chociaż są one w części zamrożone,
tak jakby w części zawieszone do wykonania, taka jest istota tego wniosku.

Radna  Grażyna  Słodkowska –  Swoje  pytanie  chciałam  skierować  do  radnego
wnioskodawcy – Przewodniczącego K. Budżetu Pana Remigiusza, proszę mi tylko
powiedzieć, z tej wypowiedzi, którą przed chwilą usłyszałam, rozumiem, że ta chęć
zmiany nie była przez Pana wcześniej zgłaszana podczas posiedzenia komisji, tak?
Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak –  Tak,  nie  była,  gdyby  była  przyjęta  to
pewnie byłaby wnioskiem Komisji Budżetu.

Radny Mariusz  Ogrodnik –  Czy jeżeli  radny składa  jakiś  wniosek  to  łamie  teraz
jakieś prawo, czy ma takie prawo, to nie wiem o czym teraz dyskutujemy?
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Na samym początku zgadzam się Panem
Jerzym Wrońskim, uważam że bardzo słuszna uwaga, po to są komisje, żeby na nich
dyskutować,  żeby  takie  wnioski  były  składane,  żebyśmy  mogli  przeanalizować,
wytłumaczyć  sobie  wszystkie,  czy  nawet  przejrzeć  ten  budżet  pod  kątem
wskaźników, co nam zaburza , jak nam to zaburza. Ta komisja była 10 grudnia, był
to początek grudnia i takie informacje powinny paść szczególnie jeśli jest to wniosek
Przewodniczącego K. Budżetu.
Wniosek  Pana  Przewodniczącego  dotyczy  zabrania  środków  z  promocji,  więc
10 grudnia,  gdyby  Pan  już  to  powiedział  i  byśmy  wiedzieli,  bo  macie  Państwo
większość wie Pan, że te środki przeznaczone są na spotkanie noworoczne, na które
zostały wysłane zaproszenia, które jest podsumowaniem każdego roku, zapraszamy
naszych  przedsiębiorców,  wszystkich,  którzy  z  nami  współpracują,  miasta
partnerskie  i  również  wręczamy  Pyrzyczanki,  robimy  podsumowanie  naszej
działalności,  więc  takie  zaproszenia  już  poszły.  Pan  ma tą  świadomość,  bo  takie
zaproszenie Pan otrzymał. Gdyby 10 grudnia Pan powiedział to pewnie byśmy tego
nie uczynili  i w ogóle do tego nie przystąpili.  Jeżeli  Państwo to przegłosujecie,  to
oczywiście takie spotkanie odwołamy i wszyscy dostaną informację, że Pyrzyczanek
i  uhonorowania  mieszkańców  naszej  Gminy  nie  będzie,  jak  również  nie  będzie
zaproszenia gości i takiego spotkania nie będzie.
Kolejne pieniądze są przeznaczone na książkę w związku z  okrągłą rocznicą 2 Marca
w tym roku, którą wydajemy wspólnie z Książnicą Pomorską i tam są przeznaczone
środki  na  zakup  tej  książki,  czyli  tej  książki  (nie  wiem  jak  się  wycofamy  teraz
z Książnicą), ale rozumiem, że tej książki też nie będziemy mieli ani nie będzie to
związane z obchodami okrągłymi, ważnymi dla naszego miasta.
Tam  też  są  również  środki  na  realizację  budżetu  obywatelskiego,  więc  również
rozumiem, że rezygnujemy i  ten budżet  obywatelski  nie  wiem z jakich środków
będziemy realizować, a już mamy wyłonione zadanie na rok 2020, więc trzeba mieć
świadomość, tj.  obsługa, platforma, więc w tych środkach jest platforma, obsługa,
a mamy  wyłoniony  budżet,  więc  musimy  powiedzieć  mieszkańcom,  że  to  co
wyłoniliśmy to nie będzie miał kto tego realizować.
Na to składają się te  3 rzeczy,  a jeszcze chciałam jedną rzecz zauważyć,  że jeżeli
chodzi o stowarzyszenia, tu Pan ma w pełni rację, że tych środków jest za mało, ja się
też zgadzam, tylko jakby Pan przeanalizował i chciał Pan tak powiedzieć konkretnie,
to  wszystkie  wnioski,  które  były  złożone  przez  stowarzyszenia,  one  dwukrotnie
przewyższają  te  środki,  które  mamy zaplanowane.  Pan wnosi  na temat  środków
dotyczących stowarzyszeń, w których albo Pan jest, albo są Panu bliskie pomijając
wszystkie inne i te 30.000 zł rozumiem ma zabezpieczyć te zadnia, które są związane
z tymi stowarzyszeniami, z którymi Pan albo współpracuje,  albo na których Panu
zależy, pomijając inne. Też powinniśmy dzisiaj powiedzieć, a co z pozostałymi, które
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też są istotne i ważne, bo ja nie mówię, że te, które Pan dzisiaj wskazał one nie są
ważne. Zaznaczam  jeszcze jedną rzecz, że stowarzyszenia, na które cały czas tych
środków mamy za mało i to co powiedziałam jest dwukrotność tych potrzeb, mają
jeszcze dużo innych możliwości uruchomionych przez Urząd Marszałkowski, czyli
społeczników,  FIO,  czyli  różnych  innych  możliwości  pozyskiwania  środków
zewnętrznych, nie jest to tylko budżet gminy. Te zadania, które są (o których Pan
mówi)  w  części  są  realizowane  przez  OPS,  jest  młodzieżowy  klub  dla  dzieci
i młodzieży, mamy świetlice środowiskowe i również środki, które są w ramach tych
świetlic przeznaczane w dużej mierze na realizację tych zadań, a także realizowane
są  przez  szkoły.  To  odnośnie  tego  punktu  i  w  przypadku,  kiedy  Państwo
przeznaczycie to powiedziałam, czego nie będzie, co odwołamy i proszę pamiętać, że
skupiliście się tylko na tych stowarzyszeniach, a co z pozostałymi?
Następna sprawa to był OSiR. Tak, rozmawialiśmy na temat OSiR-u, Pani Dyrektor
przebywa na zwolnieniu i zgodnie z prawem na tym zwolnieniu może przebywać,
obowiązuje  mnie  kodeks pracy  jako pracodawcę  w stosunku do pracownika  i  ja
niestety  nic  z  tym nie  mogę zrobić,  tak  jak  w wielu  innych przypadkach,  kiedy
pracownicy są na zwolnieniach lekarskich. Podejmowałam działania, powiedziałam
Panu jakie i też to, co Państwu wcześniej mówiłam, że próbowałam realizować to
przez Urząd i te wszystkie próby podjęłam, nie przyniosło to skutku, ponieważ to, co
powiedziałam, tutaj potrzeba większych  środków finansowych. Nie będę tworzyła
tej koncepcji, bo ja nie mam, dlatego że ja nie mam już na to pomysłu. Poprosiłam
Pana i Państwa, że jeżeli  macie pomysł to jestem otwarta i gotowana to, żebyśmy
wspólnie ustalili,  może jest  coś innego czego ja  nie wiem, ja  nie  znajduję  innego
sposobu,  ale to co powiedziałam jestem otwarta na to, żeby inna forma została, ale ja
już żadnej innej formy nie przygotuję mając zatrudnionych pracowników. To, co Pan
mówi  400.000  zł  ma  to  znaczenie,  dlatego  że  tutaj  są  wynagrodzenia  i  wydatki
statutowe, i nie może to leżeć na rezerwie, bo jeżeli jakiekolwiek ruchy miałyby być
dokonane w stosunku do pracowników, więc jeżeli jakiekolwiek ruchy miałyby być
wykonane w stosunku do pracowników (a idzie to w tym kierunku – zwolnienia) to
ci pracownicy muszą dostać albo 3-miesięczne wypowiedzenie zgodnie z umowami.
To  nie  może  nastąpić  w kwietniu,  nie  wiem,  czy  od  stycznia  mam  im  dać
wypowiedzenie? Niech czekają, czy od kwietnia? Nie wiem, ja tego nie rozumiem, to
jest normalne funkcjonowanie jednostki. Zamrożenie tych środków spowoduje to, że
albo  je  tylko  przełożymy  i  nie  przyniesie  to  żadnego  skutku,  bo  jedyne  czym
możemy  żonglować  w  tym  przypadku  to  zatrudnieniem  ludzi.  To,  co  Panu  też
powiedziałam na komisji, zwolnienie Pani Dyrektor, czy w ogóle pozbycie się, to też
nie jest oszczędność, ponieważ nawet jeżeli miałabym to przenieść pod Urząd, a to
już uczyniłam, to ktoś musi przejąć ta pełną odpowiedzialność i też musi dostać za to
wynagrodzenie, więc jeżeli byłaby to oszczędność, byłaby to może niewielka, mała,
my  to  analizowaliśmy,  nikt  bez  środków  finansowych  nie  przejmie  takiej
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odpowiedzialności za pracowników i całego obszaru. Tu trzeba środki finansowe na
zadania, to, że zadania nie są realizowane tak jak powinny też się z tym zgadzam
i bardzo mnie to smuci, że nie mam tak długo osoby zarządzającej, która mogłaby
w sposób konkretny i taki, którego byśmy oczekiwali tą jednostką zarządzać, ale to,
co  powiedziałam  jest  kodeks  pracy,  jest  osoba  pełniąca  obowiązki  i  ja  tego
przeskoczyć  nie  mogę,  więc  zabranie  tych  środków  to  teraz,  kiedy  mam  dać
wypowiedzenia pracownikom, a koncepcja to, to co powiedziałam, jestem otwarta
na Państwa propozycje, jeżeli chodzi o OSiR. 
Pytanie ul.  Mickiewicza,  więc jeżeli  chodzi o ul.  Mickiewicza uchwała intencyjna,
która jest  dzisiaj,  o czym mówiłam Państwu, że był  pierwszy przetarg,  który był
dużo wyższy niż środki, które mamy pozyskane i środki własne zabezpieczone, bo
mamy  to zadanie wprowadzone na ten rok i na rok następny. Odbył się przetarg
kolejny i oferty, które wpłynęły one dalej przewyższają kwotę tych środków, które
posiadamy pomimo ograniczenia  prac  i  jest  to  kwota 545.000 zł  i  to  zwiększenie
miałoby  nastąpić  w  roku  2020.  W  związku  z  tym,  że  nie  mamy  dzisiaj  takich
środków, żeby wprowadzić kwotę 545.000 zł, jakby zachwiać cały budżet, którego
nie mamy dzisiaj skąd ich wziąć, a dopiero możemy je wprowadzić w roku 2020, ale
ja muszę do końca tego roku podpisać umowę z wykonawcą, żeby moc w ogóle to
zadanie realizować, żeby Urząd Wojewódzki mi te środki przyznał. Jeżeli tej umowy
do końca tego roku nie podpiszę to te środki przepadną i nie będzie tej inwestycji,
dlatego jest uchwała intencyjna, że Państwo wyrażacie zgodę na to, żebym podpisała
umowę wiedząc, że 545.000 zł  w 2020 r.  muszę je znaleźć i muszę je w miesiącu
marcu z rozliczenia budżetu wprowadzić i to jest dlatego.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mirosław  Stasiak –  Nie  bardzo  rozumiem,  bo
w projekcie budżetu jest zapisana kwota 2.515.000 zł na tą inwestycję.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Pamiętajcie Państwo, że zadanie jest rozpisane
na 2 lata: rok 2019 to kwota 800.000 zł przy czym 560.000 zł to właśnie dochody,
o których Pani Burmistrz mówiła i 240.000 zł własne nasze środki i rok 2020 to kwota
2.515.067,82  zł  dodać  800.000  zł,  to  wychodzimy  na  kwotę  w  uzasadnieniu
3.315.067,82 zł. W związku z tym, że jesteśmy dzisiaj (przed dwoma godzinami było
otwarcie ofert przetargowych) jeszcze związani z tymi ofertami w ciągu 30 dni mogą
być odwołania, mogą być jeszcze pytania, więc ta, która jest najtańsza 3.737.000 zł
powoduje  to,  że  zabezpieczamy  więcej  do  budżetu,  musielibyśmy  wprowadzić
o 545.000 zł. W związku z tym, że nie ma takiej możliwości na dzisiaj, bo nie mamy
takich dochodów ani przychodów na ten moment z rozliczenia roku, propozycja jest
taka  by  dać  przyzwolenie  Pani  Burmistrz  na  zawarcie  umowy  z  wykonawcą,
a wprowadzić w ciągu roku 2020 do kwoty 545.000 zł zwiększając budżet.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pytanie uzasadnione,  ponieważ projekt
uchwały trafił do nas dopiero dzisiaj, ale jeszcze będzie możliwość podyskutowania
w tym punkcie, gdy będzie omawiany ten projekt uchwały. 

Przewodniczący  K.  Budżetu  –  Remigiusz  Pajor  –  Kubicki –  Bardzo  bliskie  są  mi
problemy młodych ludzi, problemy rodzin i to jakie młodzi ludzie mają możliwości
spędzania czasu, co mamy im do zaoferowania. Tak samo jak Szanownym Państwu
bardzo bliskie są problemy i tematyka związana ze sportem i ze stowarzyszeniami
sportowymi,  zresztą  Pani  Burmistrz  dostała  dzisiaj  nagrodę,  której  serdecznie
gratuluję.  Pan  Wiceburmistrz  również  jest  też  działaczem organizacji  sportowych
i bardzo dobrze, bo sport to zdrowie i chwała tym stowarzyszeniom za to, że robią
to,  co  robią  w zakresie  sportu.  Dlaczego  zaproponowałem przeniesienie  do  tych
działów,  do  których  zaproponowałem,  bo  w  dziale  dotyczącym  funduszy  na
organizacje  sportowe  przeznaczyliście  Państwo  w  projekcie  225.000  zł,
w upowszechnianie  kultury  i  dziedzictwa  narodowego  20.000  zł,  natomiast
w upowszechnianie  i propagowanie   działań  oświatowych  3.000  zł,  więc  żeby
podwyższyć te kwoty pozostałe padła taka propozycja, a jeszcze dodam, że również
z  części  funduszu  z alkoholówki  też  przeznaczone  są  pieniądze  na  działania
sportowe.  Także,  jeżeli  mam  do  wyboru  przeznaczyć  środki  na  spotkanie
noworoczne, na którym będziemy mogli posłuchać o tym, co  w tej gminie zostało
w ciągu minionego roku zrobione, gdzie będziemy mogli zjeść taki, czy inny obiad,
to ja wolę jednak te środki przeznaczyć na działalność organizacji pozarządowych.
Zaś, jeśli chodzi o same Pyrzyczanki na pewno w roku znajdą się jeszcze środki, bo
przecież chyba jeszcze w marcu będą środki z tego roku i np. nie widzę problemu,
żeby Pyrzyczanki wręczyć 3 Maja, czy 11 listopad, byłoby bardzo dobre uzupełnienie
uroczystości.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Odpowiadając  Panu,  nam  są  bliskie
wszystkie stowarzyszenia, nie tylko sportowe, nie wiem czemu ta sugestia, że tylko
sportowe,  jakby  Pan  analizował  od  początku  mojej  kadencji  wydatki  na  kluby
sportowe to zwróciłby Pan uwagę,  że te środki zostały bardzo dużo zmniejszone
w stosunku  do  tego  jakie  były  kiedyś  wydawane  w  gminie  na  stowarzyszenia
sportowe.  Jeżeli  chodzi  o  stowarzyszenia  sportowe  to  o  to  jest  zupełnie  inna
specyfika,  bo czy przy dzieciach najmłodszych mamy tutaj  stowarzyszenia,  gdzie
bardzo duży wkład jest wkładem rodziców i pieniężnym, i również wkładem takim
własnym  zaangażowania  rodziców,  dojazdu,  przywozu  dzieci,  zakupu  różnego
rodzaju rzeczy,  więc  ten wkład,  który my wspierając  to stowarzyszenie sportowe
(mówię przy dzieciach) on i tak nie jest duży w stosunku do tego, jaki jest wkład
rodziców i sponsorów.  Jeżeli  chodzi  o  stowarzyszenia  sportowe,  rozgrywki  i cały
sezon nie trwa od stycznia do grudnia tylko zaczyna się sierpień, kończy się drugim
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rokiem, czyli jest to połowa roku jednego i połowa roku drugiego. Nie możemy sobie
tak stricte powiedzieć, że jakiekolwiek zmniejszenia powodują to, że wpłynie to na
ich  funkcjonowanie,  bo  musieliby  nie  wiem,  zaprzestać  tych  rozgrywek,
zrezygnować w trakcie i nie kontynuować swoich zadań. Jeszcze, żeby powiedzieć
Panu o naszych działaniach i tych stowarzyszeń sportowych, cały rok prowadziliśmy
rozmowy z Akademią,  Sokołem po  to,  żeby  powstał  jeden  klub,  czyli  to  co  było
kiedyś.  Nie,  żeby  były  rozbite  stowarzyszenia  i  tych  stowarzyszeń  było,  żeby
powstał  jeden  klub,  żeby  dzieci  i  młodzież  mogła później  przychodzić  do Klubu
Sokoła, żeby te środki były efektywniej  i dobrze wydawane, chociaż na ten moment
nie  mamy  zastrzeżeń  po  tych  czterech  latach  i  to  trudnych  latach  dla  klubów
sportowych,  jak  również  dla  nas.  Jakby  Pan  chciał  się  nad  tym  pochylić  i  się
dowiedzieć to pewnie dużo by się Pan na ten temat dowiedział, więc bliskie są nam
wszystkie. A jeżeli chodzi o to, o czym Pan powiedział, że z środków rozwiązywania
problemów alkoholowych, tam nie ma stricte wskazane, że to idzie na sport tylko na
zwalczanie i walkę z patologiami i tutaj też wchodzą wydarzenia kulturalne.
Druga sprawa, Pan powiedział, że Pyrzyczanki można wręczyć i jakieś pieniądze się
znajdą, to ja Panu powiem, że jeżeli  tu by zabrakło tych pieniędzy i tak jak nam
w trakcie roku cokolwiek się dzieje to my też tych pieniędzy szukamy. To ja w drugą
stronę też Panu mogę powiedzieć, że te pieniądze również mogą się znaleźć na te
stowarzyszenia  kulturalne,  o  których  Pan  mów.  A  co  znowu  z  pozostałymi,  bo
przecież każde ze stowarzyszeń wnosi dużo większe potrzeby niż my mamy środki
i każde działanie tego stowarzyszenia  też jest  ważne i  istotne.  Nie możemy robić
kategorii i mówić, że jedni są ważniejsi od  drugich, każde działanie społeczne jest
ważne i wszyscy ci ludzie ponoszą swoje bardzo duże zaangażowanie i swój duży
wkład na to, żeby te stowarzyszenia działały. Ja tylko dla takiego obrazu chciałabym
Panu powiedzieć, że my te środki przeznaczamy, ale folklor, dożynki gminne, które
realizujemy, bo tak to spotkanie widzę, że razi w oczy, my pozyskujemy tam środki
zewnętrzne. Niewielki wkład jest Gminy Pyrzyce w folklor, w tamtym roku to było
chyba  tylko  40.000  zł,  a  folklor  kosztował  nas  ok.  200.000  zł,  wszystko  było
pozyskane, występujemy o środki zewnętrzne. Na ten moment już wiem, że mamy
pozyskane środki na folklor na następny rok, na dożynki również pozyskujemy jako
gmina,  mając  budżet  prawie  80.000.000  czy  70.000.000  zł  też  nie  mamy
zapewnionych  tych  środków,  pozyskujemy  je  od  sponsorów,  szukamy  środków
zewnętrznych.  Uważam,  że  należy  wykorzystać  wszystkie  możliwości
i stowarzyszenia,  które  korzystają,  a stowarzyszenia  sportowe  też  korzystają
z środków zewnętrznych które są, żebyśmy nie tworzyli jakichś kategorii lepszych,
gorszych, żebyśmy to, co możemy to przeznaczali w taki sposób jak przeznaczamy,
a dzisiaj, jak Pan mówi, że można przełożyć to szkoda, że Pan 10 grudnia mi o tym
nie powiedział to ja bym tych zaproszeń nie wysłała. Myślę, że zrobił Pan to celowo
wiedząc, że zaproszenia już wyszły i dzisiaj należy z tego zrezygnować, bo sobie tam
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spotkamy  i  powiemy.  Nie,  tam  są  mieszkańcy  i  przedsiębiorcy,  których  należy
uhonorować za ich działalność i stowarzyszenia również, więc nie jest to nic złego,
nie  siadamy  i  nie  przejadamy  tych  środków,  bo  też  Panu  pokazuję,  jako  gmina
realizujemy  duże  przedsięwzięcia,  a największym  są  Pyrzyckie  Spotkania
z Folklorem i szkoda,  że nikt  się nie pochylił  i nie powiedział  „Panie Dyrektorze,
Pani Burmistrz, impreza za 200.000 zł w taki sposób”, a przekazane jest 40.000 zł, czy
dożynki, które też organizujemy, żeby podziękować rolnikom, żeby się spotkać, żeby
docenić  ich  pracę,  tam  też  są  środki  pozyskane  od  wszystkich  zewnętrznych
sponsorów, albo z środków zewnętrznych, więc szkoda, że my jakoś tak tego nie
widzimy.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Pewnie zauważymy przy sprawozdaniu
z wykonania budżetu, bo jeszcze do tej pory nawet takiej informacji nie mieliśmy,
w poprzednich latach była na pewno.

Radna Małgorzata Piotrowska – Odniosę się do tego wniosku, który chce uskubać
promocję gminy. Działalność gminy należy zauważyć, że to nie jest tylko budowanie
chodników  i  działalność  z  za  biurka.  To  również  spotkania  kulturalne,  które
o działaniach gminy opowiadają m.in. spotkanie noworoczne, czy pozostałe pozycje,
o  których  Pani  Burmistrz  mówiła.  My jajko  gmina  jesteśmy zapraszani  na różne
spotkania  kulturalne  w  województwie,  współpracujemy  z  miastami,  gminami
w województwie  i  poza  granicami,  z  miastami  partnerskimi.  Być  może
z perspektywy budżetu,  finansów nie przynosi to jakichś rezultatów wymiernych,
finansowych,  ale  niemniej  jednak  na  tym  polega  działalność  gminy,  współpraca
i również w tej  współpracy wymieniamy się doświadczeniem nie tylko z zakresu
działań samorządowych, ale i m.in. stowarzyszeń, naszych zespołów śpiewaczych
i tanecznych, więc trzeba zaznaczyć, że to nie tylko chodniki, budowa, przebudowa,
remonty i tzw. działanie z za biurka. Pan Przewodniczący K. Budżetu w kolejnym
projekcie  uchwały,  która  będzie  wprowadzona,  która  będzie  mówić  o  nowym
działaniu K. Budżetu, o nowym zakresie, mnóstwo tam jest słów promocja gminy,
a tym samym, w tym samym momencie z tej promocji gminy chciałby zrezygnować
zwłaszcza, że (tak jak Pani Burmistrz mówi) zaplanowane są działania.
Odniosę  się  do  tego  sportu,  ja  działam  w  różnych  organizacjach,  nie  tylko
sportowych,  ale  przez  dłuższy  czas  byłam Prezesem  LZS  i  tu  patrzę  na  Panów,
którzy mają dzieci i bardzo mocno angażują się w działania klubów sportowych, to
nie jest tak, że sport jest tylko dla dorosłych, bo tak jak tutaj Pan Przewodniczący
zasugerował, że problemy rodzin. Ten sport, który dzieje się w naszej gminie to jest
również  świetne  rozwiązanie  różnych  sytuacji  kryzysowych  w  rodzinie,  dla
niektórych  jest  to  jedyną  rozrywką.  Nic  na  to  nie  poradzimy,  że  nasze  dzieci
wybierają  przede  wszystkim sport,  wszystkie  inne  różne  dyscypliny  również  się
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martwią, że przede wszystkim jest wybierana piłka nożna, bo jak wiemy w naszej
gminie  różne  dyscypliny  są  wybierane,  a  piłka  nożna  przewodzi.  Siatkarze  się
martwią, że piłka nożna jest stawiana na pierwszym miejscu, zawsze jest tak, że jest
jakaś dziecina, w której niestety nie mamy na to wpływu kto tą dziedzinę wybierze,
akurat  sport  jest  u nas  najszerzej  traktowany przez  rodziców,  dzieci  i  dorosłych.
Tych  drużyn  mamy  bardzo  dużo,  bo  gdybyśmy  mieli  tylko  jedną  drużynę  to
przypuszczam,  że  te  koszty  byłyby  inne.  Pamiętam  jeszcze  czasy,  kiedy  jeden
z zespołów dostawał 150.000 zł na działalność z naszego budżetu, to były ogromne
pieniądze i  tu rzeczywiście  podtrzymuję  słowa Pani  Burmistrz,  że z roku na rok
stosunkowo mniej jest tych pieniędzy na sport, właśnie po to, żeby zauważyć i jakby
dołożyć  wszelkich  środków  do  organizacji  kulturalnych,  turystycznych,
senioralnych,  bo  jeszcze  10 lat  temu tych organizacji  było niewiele,  a w tej  chwili
z racji tego, że rzeczywiście trzeci filar (strefa MGO) rozwija się dość mocna z racji
tego, że tych dotacji jest całe mnóstwo, więc myślę, że za każdym razem jest trudno
podzielić  tych  środków i  zawsze  jest  trudniej  tym organizacjom,  które  są  nowe,
przebić  się.  Oczywiście  mogę  powiedzieć  to,  co  za  każdym  razem  mówię,  że
Panowie  zrobią  co  będą  chcieli,  ale  niemniej  jednak  chciałabym,  żeby  ten  punkt
promocja pozostał jednak w budżecie, przynajmniej na początku i tak jak wiemy, że
marzec może być wiodącym miesiącem do tego, żeby tych środków, które zostaną
w budżecie,  możemy  je  rozprowadzić  wtedy  odpowiednio,  tak  jak  to  się  stało
w tamtym roku, a żeby akurat na początek planu budżetowego, kiedy te propozycje
spotkań są zaplanowane, żeby tego w tej chwili, w tym momencie nie uszczuplać.

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki – Mam tylko dwie rzeczy:
1) dziękuję  bardzo  za  wyczerpującą  informację  na  temat  działania  stowarzyszeń
sportowych, tylko nie wiem czemu o to jest taka obawa, bo nikt nie mówił przecież,
że te środki miałyby zostać obcięte, także w ogóle nie rozumiem tej obawy.
2) Natomiast, jeśli chodzi o to jak te środki układały się z poprzednich latach, Pani
Burmistrz pokusiłem się o analizę, od roku 2012, czyli jeszcze przed kadencją Pani
Burmistrz, te środki układały się różnie i obecnie są też na mniej więcej podobnym
poziomie, jeśli chodzi o sport, tak jak były wcześniej, aczkolwiek przed rokiem 2010
bywało tak, że nawet 400.000 zł było przeznaczone na działania sportowe.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Nie wiem skąd Pan mówi, że ktoś miałby
uszczuplić, nie wiem, czy to wypowiedź Pani Piotrowskiej, bo nie moja była taka tą
intencją,  bo  Pan  sam wywołał  i  powiedział,  że  bardzo  bliskie  są  nam  sportowe
i nagroda, i w ogóle. To, co powiedziałam, bliskie są nam wszystkie, bo działalność
każdego  ze  stowarzyszenia  wspomaga realizację  zadań  gminy  i  motywuje  nasze
społeczeństwo do działania, do podejmowania inicjatyw i staramy się je wspierać na
tyle, na ile możemy, oczywiście każdego byśmy chcieli jak najbardziej i najmocniej
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wesprzeć,  ale  niestety  środki są  takie,  a  nie  inne,  ale  też  o czym mówimy, że te
możliwości,  które się pojawiają to też należy z nich korzystać.  Zazwyczaj  nie ma
takiej  sytuacji,  żebyśmy jakiekolwiek stowarzyszenie  pominęli  w ich działalności,
czy nawet jest to nowe, pierwszy raz zgłaszające się stowarzyszenie to też staramy
się  je  wesprzeć,  mniejszą,  większą  kwotą  w  zależności  od  tego  do  kogo  jest
skierowane, jaka liczba osób może być tym objęta, kto jeszcze takie zadania realizuje,
więc  tutaj  to  nie  jest  proste,  ale  to,  co  powiedziałam,  dzisiaj  robimy  to  kosztem
innych  działań  i  mamy  zabezpieczone  tutaj  środki,  a  Pan  dzisiaj  chce  pozbawić
Gminę  Pyrzyce  promocji,  gdzie  my  tak  naprawdę  tej  promocji  nie  mamy,
a wielokrotnie sam Pan podnosi w swoich interpelacjach to flagi, to może byśmy tak
zrobili,  a  to  może  o  podatku,  to  wszystko  jest  promocja,  na  to  wszystko  trzeba
wydatkować pieniądze. To się samo nie dzieje, samo się nie tworzy, więc z jednej
strony  chce  Pan  tej  promocji  i  przez  cały  rok  Pan  o  tym  mówił,  bo  ja  dobrze
pamiętam Pana wypowiedzi poniekąd słuszne i też się z nimi zgadzam, ale dzisiaj,
kiedy  my  chcemy,  czy  to  książka,  czy  to  budżet  obywatelski,  czy  to  spotkanie
noworoczne, które jest tylko jednym spotkaniem, bo my  nie robimy nie wiadomo
czego, jakby Pan porównał te spotkania do lat poprzednich. Tu chcemy uhonorować
naszych mieszkańców, chcemy pokazać faktycznie co zrobiliśmy, jak to wygląda, bo
większość ludzi tego nie śledzi na co dzień, pokazać  nasze zespoły, dzieci, młodzież
i odwdzięczyć się, i zaprosić tych, którzy nas zapraszają, którzy też dzielą się z nami
tym w jaki sposób oni realizują swoje zadania. Czasami my stajemy się dla kogoś
dobrym przykładem, a ktoś dla nas, więc to też jest taka forma współpracy i należy
o tym pamiętać, a nie zabierać środki z miejsca, w którym jest ich niewiele,  bo co to
jest 15.000 zł na promocję gminy o wielkości prawie 20.000 mieszkańców. Mówi Pan
o herbie, możemy tu wymieniać bardzo różne rzeczy i tego jest cały czas za mało.
Tak a propos to my nawet kwiatów, Panie Kubicki,  kupujemy tylko te pod pomnik,
bo wszystkie kwiaty i wszystkie prezenty, które kupujemy  to ja, Pan Zastępca, Pani
Skarbnik i  Pani Sekretarz składamy się z własnych pensji  i  je kupujemy za nasze
własne  pieniądze,  żeby  nie  korzystać  ze  środków  budżetu  i  to  jest  właśnie  ta
promocja.

Radny Przemysław Golczyk – Ja staram się tylko zrozumieć, skąd się wywiązała cała
dyskusja na temat stowarzyszeń sportowych, zaraz pójdzie w eter, że Pan Kubicki
chce  zabrać  pieniądze  na  stowarzyszenia,  a  z  tego,  co  ja  zrozumiałem,  Pan
Przewodniczący  K.  Budżetu  wręcz   chce  zwiększyć  tą  kwotę  na  stowarzyszenia,
także nie wiem skąd się wzięła ta cała dyskusja na temat stowarzyszeń sportowych.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Siedzi  Pan  dwie  osoby  dalej  od  Pana
Kubickiego i słyszał Pan, że Pan Kubicki mówi do nas, że nam bliski jest sport, więc
jak ja mam to zrozumieć? Ja nie powiedziałam, że Pan Kubicki nie chce dla sportu, ja
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tylko wyjaśniłam tą sytuację,  skoro ktoś mówi, że jest mi bliski sport to tak może
sugerować, że my na ten sport to dajemy duże pieniądze. Proszę się wsłuchać, nikt
nie powiedział, ja też nie powiedziałam, że Pan Kubicki nie chce dać na sport, więc
moje  odniesienie  było  do  tego,  jak  mocno  nam  ten  sport  jest  bliski,  mi  i  Panu
Burmistrzowi,  więc   nie  rozumiem  po  co  idziecie  w  tym  kierunku,  że  my
powiedzieliśmy, że Pan chce zabrać.

Przewodniczący K. Rewizyjnej – Artur Kurowski – Chciałem się jeszcze odnieść do
tej  sprawy,  która  została  na  początku  poruszona,  gdzie  zostałem  pomówiony
o niewłaściwe zachowanie, dorabia mi się tutaj „gęba” w między czasie sprawdziłem
w telefonie, Pani Skarbnik, mam nagranie z tego wtargnięcia do Pani do gabinetu,
także pozwoli Pani, że je upublicznię.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.

Przerwa od godz. 15:00 do godz. 15:20
Po przerwie:

Stan Radnych na sali – 14;

Radna Małgorzata Piotrowska – Jestem strasznie zdenerwowana sytuacją, która się
przed  chwilą  zadziała,  a  w związku z  tym,  że  akty  solidarności  na  tej  sali  były
ogłaszane, więc ja składam akt protestu w obawie o swoje samopoczucie w obawie
o innych radnych, którzy będą mieli inne zdanie niż radny Kurowski. Nie będę obok
tego przechodzić  obojętnie,  ponieważ mnie to bardzo zdenerwowało,  zachowanie
Pana  Kurowskiego,  który  opluł  radnego  Wrońskiego  tylko  dlatego,  że  ma  inne
zdanie.
Do budżetu, chciałabym te wnioski mieć na piśmie.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę.

Przerwa od godz. 15:23 do godz. 15:30
Po przerwie:

Stan Radnych na sali – 14;

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Apeluję  o  spokój  i  o  merytoryczną
dyskusję.  Jesteśmy w punkcie 7 budżet Gminy na 2020 r.,  jeżeli ktoś chce składać
oświadczenia  to  mamy  specjalny  do  tego  punkt  –  wolne  wnioski  i  tam  można
składać  oświadczenia,  radni  mogą wypowiadać  się  na różne tematy  niezwiązane
z porządkiem obrad.

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – Damian Błażejewski – Przysłuchując
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się  dyskusji  na  temat  budżetu,  nie  pierwszej  w  moim życiu,  chciałbym również
zgłosić  pewną  poprawkę,  ale  nie  w  zapisach  budżetu,  a  w  druku  nr  142/19
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2020. W paragrafie 17, pkt 1
w akapicie nr 3 po słowach „między działami” dodać „i rozdziałami”. Chodzi tutaj
o „§ 17. Upoważnia się Burmistrza do:
1) dokonywania zmian w planie wydatków:

a. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy,
b. majątkowych, 

z  wyłączeniem  przeniesień  wydatków  między  działami,”  dodanie  słowa
„i rozdziałami”.
          Składam formalny wniosek o zakończenie dyskusji, bo to dzisiaj do niczego nie
prowadzi.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wniosek złożony do zapisu „§ 17. Upoważnia
się Burmistrza do:

1) dokonywania zmian w planie wydatków:
c. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy,
d. majątkowych, 

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami „i rozdziałami”” z wniosku
spowoduje  paraliż,  nie  w  urzędzie,  ale  przede  wszystkim  w  jednostkach
oświatowych.  W  miesiącu  dokonujemy  kilku  zarządzeń,  czy  Państwo  sobie
wyobrażacie,  że  będziemy  organizować  sesje  nadzwyczajną?  Bardzo  proszę
o przemyślenie i racjonalne podejście do tematu. Zabezpieczone są wynagrodzenia
to, co mówiliśmy na komisjach w sprawie budżetu, więc bardzo proszę o rozwagę
w tym wniosku, to zarządzenie może doprowadzić do paraliżu wydatków, nie chcę
dopuścić  do  takiej  sytuacji,  gdzie  nie  będziemy  podpisywać  faktur  powodując
zobowiązania  wymagalne,  czekając  na to,  aż  będzie  zmiana na sesji,  czy na sesji
zwołanej pod potrzeby dokonania wydatków, czy zapłaty za usługę, bo to przede
wszystkim o takie chodzi.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ja myślę, że Pan Błażejewski wie doskonale
co robi, bo była już taka próba, kiedy burmistrzem była Jerzy Marek Olech i to też się
stało, i po trzech miesiącach wróciliście do tego, kiedy kierownicy jednostek pisali
o zmianę  na  zakup  papieru  toaletowego  i  wszelkich  innych  rzeczy.  Więc  Pan
doskonale wie z czym to się wiąże, bo to wtedy wróciło po trzech miesiącach, jest to
ograniczenie mojej działalności, ale to nie uderza we mnie, to uderza w pracowników
a w szczególności w jednostki i to, co powiedziała Pani Skarbnik, skoro chcemy się
3 razy w miesiącu spotykać to proszę bardzo.
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Radny Mariusz Ogrodnik – Mam takie pytanie,  bo na którejś  z sesji  w tym roku
dawaliśmy Pani  Burmistrz  zielone światło na przebudowę boiska przy ul.  Rolnej
i nigdzie nie widzę tej inwestycji, ona jest wycofana, czy czekamy na dokumentację,
bo miało być zwrócone się o dofinansowanie z tego co pamiętam do Ministerstwa
Sportu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Nie  mamy  jeszcze  odpowiedzi
z Ministerstwa na temat tego zadania.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Czyli czekamy na rozstrzygnięcie wniosku,
jeżeli  będzie wniosek rozpatrzony pozytywnie, Rada dała zielone światło do tego
i mamy nadzieję, że będzie możliwość budowania boiska.

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – Damian Błażejewski – Ja nie chcę
polemizować z Panią Burmistrz na temat mojego wniosku, ja pamiętam tą historię
i taką  rzecz  również  ćwiczyliśmy  za  kadencję  Pana  Kazimierza  Lipińskiego.
Spotykała się Rada, rozmawialiśmy, ja wiem, że w marcu możemy usiąść z każdego
wniosku możemy się wycofać,  ale być może będzie to przyczynek, że usiądziemy
i zaczniemy rozmawiać,  a  nie będziemy się przekomarzać i  tylko będą wysunięte
żądania. Chcemy w końcu usiąść i zacząć rozmawiać i mieć przedstawione wszystko
jasno,  a  nie  dopiero  przed  faktem dokonanym my się  dowiadujemy  jako  ostatni
mimo,  że  sobie  obiecaliśmy,  że  będziemy  współpracować,  miała  Pani  budżet
uchwalony w pierwszej kadencji, taki jaki sobie Pani życzyła, nie gmeraliśmy przy
nim, nie przesuwaliśmy i było jak było. Podtrzymuję swój wniosek, nie jest to tylko
mój wniosek, jest to wniosek grupy radnych i to nie jest moje widzimisię.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Panie  radny Błażejewski,  ja  sobie  tutaj
niczego  nie  życzę,  ja  tu  po  prostu  pracuję  i  wykonuję  swoje  zadania  zgodnie
z powierzonymi mi obowiązkami. Takie działanie, to jest działanie stricte uderzające
opozycji  burmistrza,  ale  to,  co  powiedziałam,  zrobiliście  to,  kiedy  była  opozycja
w stosunku do Lipińskiego, kiedy była opozycja w stosunku do Olecha  i robicie to,
bo  jest  opozycja  w  stosunku  do  Podzińskiej.  Nie  ma  to  żadnego  racjonalnego
przełożenia  na  funkcjonowanie  gminy   tylko  uderzenie  w  burmistrza,  a  to  co
powiedziałam,  możecie  to  zrobić,  ale  nie  uderzacie  we  mnie,  uderzacie
w pracowników,  w to,  że  dojdzie  w pewnym momencie  do  sytuacji  tej,  o  której
powiedziała  Pani  Skarbnik  i będziecie  się  3  razy  w miesiącu  spotykać  na sesjach
nadzwyczajnych, kiedy będziecie tego dokonywać. Nie wiem, czy ja okradam ten
budżet,  co  ja  takiego  robię,  że  Pan  mówiąc,  że  stawiam  Was  przed  faktem,
nieprawda, kłamie Pan, ja nie stawiam Was przed faktem. Wielokrotnie to z mojej
inicjatywy odbywały się wszystkie wspólne komisje, na których dyskutowaliście na
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ten temat. Normalnym zadaniem jest (to nie tylko w Pyrzycach), w każdej normalnej
jednostce, kiedy burmistrz jako organ wykonawczy przedstawia radnym propozycje
do zmian. Co się dzieje jak ja przedstawiam Wam propozycje? Na komisjach, albo
w większości  Was  nie  ma,  albo  nie  dyskutujecie  w ogóle  mówiąc  (ostatnie  Pana
stwierdzenie z komisji) „porozmawiamy na sesji” i Pan dzisiaj, jakim prawem Pan mi
zarzuca,  że  Pan  mnie  tym  przymusi  do  dyskusji?  To  Wy  nie  chcecie  ze  mną
dyskutować, problemem jestem tu ja, a nie to, że nie ma między nami porozumienia,
nie ma, bo Wy go nie chcecie.  Rozmawialiśmy na temat śmieci i  na każdy temat
zawsze wcześniej  przedstawiam Wam, tak jak teraz wyprowadziliście tą uchwałę,
gdzie powiedziałam, że w kwietniu najpóźniej powinien być ogłoszony przetarg, bo
jest to przetarg unijny. Proszę mi nie zarzucać takich rzeczy,  ja tu wykonuję swoją
pracę  i  o  wszystkim  Was  informuję.  Ilość  interpelacji,  które  piszecie,  dzisiaj
złożonych w trakcie  wszystkich miesięcy,  z dziesięciu  lat  do tyłu,  do dyrektorów
skierowane,  z  pięciu,  teraz  znowu jakieś,  czy  ja  za  chwilę  mam zatrudnić  sztab
kolejnych urzędników, żeby nic innego nie robili tylko odpowiadali na interpelacje,
które  ostatecznie  są  zamieszczane  na  portalu  Pana  Szymkowicza,  to  na  tym  się
kończy? Przecież  tak to  wygląda,  nie  ma z  tego żadnych wniosków, pracownicy
przychodzą  są  przeciążeni  pracą,  bo  obowiązków w urzędzie  jest  dużo.  Pan jest
urzędnikiem, pracuje Pan w Starostwie Powiatowym i Pan doskonale wie z czym to
się wiąże, i proszę nie mówić, że działacie, żeby mnie zmusić do czegokolwiek. Ja
jestem osobą otwartą i nie zamykam się przed Wami, i niech Pan nie zarzuca mi, że ja
nie chcę współpracować, to jest odwrotnie, więc jeżeli chcecie to przegłosować to ja
nie  będę  się  o  to  upierała,  tylko  doprowadzicie  do  sytuacji  takiej,  w której
i u Lipińskiego  i  u  Olecha  wróciliście  po  kilku  miesiącach.  Proszę  nie  szukać
argumentów  do  motywowania  mnie,  ale  do  motywowania  siebie.  Przed  chwilą
doszło  do  sytuacji  takich,  na  które  nie  macie  wpływu  jako  radni.  Mówię  jak  są
traktowani pracownicy przez jednego z radnych, nagrywanie, o czym my mówimy,
w  jakim  kraju  my  żyjemy,  w  jakiej  gminie  my  jesteśmy,  z  jaką  radą  mamy  do
czynienia? Tego Pan nie widzi? Widzi Pan tylko to, że trzeba mi zabrać uprawnienie
po to, żeby doprowadzić do paraliżu pracy urzędu? Jeżeli Pan chce doprowadzić do
paraliżu  pracy  urzędu,  proszę  bardzo,  ale  proszę  nie  mówić,  że  Pan  działa  dla
rozwoju i dobra Gminy Pyrzyce.

Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji  – Damian Błażejewski – Ja również
podczas mojej wypowiedzi złożyłem formalny wniosek o zakończenie dyskusji. Ja
nie chcę tutaj  się ustosunkowywać i bić piany, jest wniosek, przegłosujemy, radni
słyszeli, co Pani Burmistrz mówiła, ja nie wróżę z fusów i nie mówię, że akurat ten
mój  wniosek  przejdzie.  Proszę  o  zakończenie  dyskusji  i  rozpoczęcie  prac  nad
przegłosowaniem budżetu.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Odczytał  wniosek  Przewodniczącego
K. Budżetu radnego Remigiusza Pajora – Kubickiego, który wnosi, 
„aby w dziale 750 rozdział 75075 kwotę 15 000 złotych z „wydatków związanych
z realizacją zadań statutowych” przenieść do:
- działu 921, rozdział 92105 „Dotacje na zadania bieżące” kwotę 3250 zł,
- działu 801, rozdział 80195 „Dotacje na zadania bieżące” kwotę 8750 zł,
- działu 852, rozdział 85295 „Dotacje na zadania bieżące” kwotę 3000 zł.”
W  moje  ocenie  wniosek  ten  powinien  być  głosowany  w  następującej  kolejności:
w pierwszej kolejności zmniejszenie wydatków, jeżeli uzyska to akceptację, jeżeli nie
uzyska akceptacji to dalsza część będzie bezprzedmiotowa.

Poddał  pod  głosowanie  wniosek:  „aby  w  dziale  750  rozdział  75075
zmniejszyć wydatki  o kwotę 15 000 złotych z „wydatków związanych z realizacją
zadań statutowych”.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 14; za – 9; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Za
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o przeniesienie  do  działu  921,  rozdział  92105  „Dotacje  na  zadania  bieżące”
zwiększenie wydatków o kwotę 3250 zł.
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Przerwane głosowanie ze względu na awarię systemu do głosowania.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jeżeli w najbliższym czasie nie będziemy
mieć  możliwości  głosowania  za  pomocą  technologii  to  szykujemy  się  już  na
głosowanie jawne imienne, bo przerwa za długo trwa.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił  przerwę  ze  względu  na  awarię
systemu do głosowania.

Po przerwie:
Stan Radnych na sali – 13;

Wyszedł radny Mariusz Szymkowicz;

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Mamy  problemy  techniczne,  a  ustawa
przewiduje  głosowanie  za  pomocą  specjalnych  urządzeń,  które  wskazują,  jak
odbywa się głosowanie, natomiast w przypadkach, gdy nie jest  to możliwe należy
stosować  głosowanie  jawne  imienne,  ponieważ  mamy  problemy  techniczne
będziemy głosować w sposób jawny imienny.

Jesteśmy w punkcie  7  –  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia  budżetu
Gminy Pyrzyce na 2020 r., głosujemy poprawki do budżetu. W dziale 801, rozdział
80195  „Dotacje  na  zadania  bieżące”  zwiększyć  o  kwotę  8750  zł.  Poddał  pod
głosowanie odczytany wniosek.

Poinformował, że jawne głosowanie imienne odbywa się w ten sposób, że
po wyczytaniu imienia i nazwiska radnego, radny wstaje i oświadcza, czy jest „za”,
czy  jest  „przeciw”,  czy  się  „wstrzymuje”.  W  związku  z  awarią  urządzeń
technicznych jesteśmy zmuszeni do przeprowadzenia takiego glosowania.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 8; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
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Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek w dziale
921, rozdział 92105 „Dotacje na zadania bieżące” zwiększyć o kwotę 3250 zł.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 8; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek w dziale
852, rozdział 85295 „Dotacje na zadania bieżące” zwiększyć o kwotę 3000 zł.
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Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 8; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Odczytał  wniosek  złożony  przez  siebie
o zmniejszenie wydatków w dziale 926, rozdział 92604 „Instytucje kultury fizycznej”
o kwotę 405.000 zł i przenieść je w całości do działu 758, rozdział 75818 „Wydatki
związane z realizacją zadań statutowych” na utworzenie rezerwy celowej  bieżącej
pod nazwą „Utrzymanie obiektów sportowych i rekreacyjnych w II połowie 2020 r.”.
Chodzi o przeniesienie wydatków do rezerwy, połowa ma zostać w dziale tak jak
w pierwotnym projekcie budżetu, połowa miałaby być przeniesiona do rezerwy.

Skarbnik  Gminy  –  Danuta  Bartków –  Ponieważ  wydatki  łączne  stanowią  kwotę
810.000  zł,  zmniejszenie  jest  o  kwotę  405.000  zł,  ale  są  poszczególne  grupy
wydatków, więc tutaj trzeba zaznaczyć, że 50% z wynagrodzeń plus pochodne i jak
rozumiem z bieżących statutowych, co łącznie daje kwotę 405.000 zł?

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Tak, wszystkie wydatki.
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Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Tak jak mówię, ponieważ grupa wynagrodzeń
i pochodnych, dotacje itd. stanowią inny rodzaj wydatków, więc tutaj celowe staje się
określenie  zmniejszenia  wydatków  w  poszczególnych  grupach.  Jak  rozumiem
405.000 zł, tj. 202.500 zł ze statutowych i 202.500 zł wynagrodzeń plus pochodne, tak?

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Tak,  proporcjonalnie.  Poddał  pod
głosowanie złożony przez siebie wniosek.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 8; przeciw – 5; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał  pod  głosowanie  wniosek
złożony przez radnego Damiana Błażejewskiego o zmianę w projekcie uchwały Druk
142/19 „§ 17. Upoważnia się Burmistrza do: 
1) dokonywania zmian w planie wydatków:

a. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy,
b. majątkowych, 

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami i rozdziałami.”
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Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 5; przeciw – 7; wstrzymało się - 1; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk – Wstrzymał się
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Przeciw
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Przeciw
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Przeciw

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, ja podniosłam rękę zaraz po
przegłosowaniu Pana wniosku, bo sobie odjęłam te dwie kwoty i tylko teraz, żeby
mieć świadomość tego, co się głosuje, bo jest zdjęte po dwóch stronach zadania po
202.500 zł, czyli z wynagrodzeń zostało zdjęte 202.500 zł i z wydatków statutowych
202.500 zł,  co oznacza, że na zadaniach statutowych OSiR-u zostało 29.500 zł na pół
roku  wg  planu,  bo  to  założenie  jest  na  pół  roku  działalności  OSiR-u  zgodnie
z wnioskiem Pana Przewodniczącego.
Po zdjęciu tej kwoty na zadaniach statutowych OSiR-u zostaje 29.500 zł, to trzeba
mieć  świadomość  tego,  że  zostawiamy  OSiR-owi  tylko  29.500  zł  na  zadania
statutowe, na wynagrodzeniach zostaje o 202.000 zł mniej, czyli zostaje 370.000 zł,
taką poprawkę wnieśliście Panowie w budżecie i  tą świadomość  trzeba mieć,  bo
Pani Skarbnik zapytała i takie zostało potwierdzenie, więc ja sobie tylko to odjęłam,
żeby tylko mieć wiedzę, że taka decyzja została podjęła.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ja rozumiem, że proporcjonalnie.
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Radna Małgorzata Piotrowska – Ale Pani Skarbnik powiedziała wyraźnie, 202.500 zł
ze  statutowych  i  202.500  zł  z  wynagrodzeń,  dokładnie  takie  pytanie  padło  Pani
Skarbnik.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak – To  troszkę  źle  zrozumiałem,  bo
zrozumiałem, że proporcjonalnie.

Radna Małgorzata  Piotrowska –  I  tak  jest  w tej  chwili  zdjęte,  więc  na zadaniach
statutowych  OSiR-u  zostało  29.500  zł,  myślę  że  zdecydowanie  za  mało  jak  na
zadania.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – To zaszła pomyłka.

Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz,  w związku z tym, że zostały te pieniądze
przeniesione  z  paragrafu  na  rezerwę to  w takim razie  proszę  mi  powiedzieć,  co
będzie  dalej  z  OSiR-em,  czy  dojdzie  do  tego,  że  będziemy  rozwiązywać,  czy
likwidować OSiR, czy zwalniać ludzi? Proszę, żeby Pani mi to wytłumaczyła.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ale to pytanie musi być do wnioskodawcy,
bo  ja  mam  pieniądze  na  pół  roku  i  musiałabym  przynajmniej  w  marcu  dać
wypowiedzenia  pracownikom.  Jeżeli  mamy mieć  w rezerwie,  więc  musimy mieć
pomysł, ja tego pomysłu nie mam powiedziałam, że go nie mam. Spróbowałam już
wszystkie możliwości, są zatrudnieni ludzie i tu w większości są wynagrodzenia dla
pracowników. Na utrzymanie OSiR-u było od początku za mało pieniędzy, cały czas
jest za mało, więc, żeby te pieniądze znalazły się na utrzymaniu i poszły tylko na
utrzymanie, to one mogą pójść tylko ktoś to musi zrobić, kto zrobi i za co? Nie wiem,
ja w każdym bądź raziebędę musiała dać wypowiedzenia pracownikom i to zrobię.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Moją intencją było to, żeby zostawić na
funkcjonowanie  OSiR-u  środki  na  pół  roku,  być  może  ja  źle  zrozumiałem  i  ten
wniosek został troszkę źle sformułowany, jeżeli tak się stało to prosiłbym o 5 minut
przerwy i skorygujemy ten wniosek, bo nie było moją intencją takie działanie, które
miałoby doprowadzić do tego, żebyśmy sparaliżowali OSiR, tylko chodzi o to, żeby
zawiesić 50%, tak żeby Ośrodek mógł funkcjonować przez pół roku, taka była moja
intencja. Być może troszkę źle zrozumiałem.

Skarbnik  Gminy  –  Danuta  Bartków –  Rezerwa  celowa  może  być  utworzona
i rozwiązana na cel, jaki została utworzona, czyli utrzymanie obiektów sportowych
i rekreacyjnych  w drugiej  połowie  2020  r.,  jak  rozumiem to  tylko  i  wyłącznie  są
wydatki statutowe, czyli ona może być rozwiązana na wydatki statutowe.
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jak można zawiesić Panie Przewodniczący,
co  mamy  zawiesić?  Ludzie  muszą  dostać  wypowiedzenia,  jeżeli  nie  mają  na
wynagrodzenia, ja odpowiadam za kodeks pracy i odpowiada pełniący obowiązki
pracownik, więc jeżeli ja wiem, że mam pieniądze na pół roku to ja nie mogę trzymać
tych ludzi,  bo z czego ja im zapłacę skoro rezerwa jest przeznaczona na wydatki
statutowe? Co można zawiesić, przecież co miesiąc ten Ośrodek funkcjonuje i trzeba
otwierać  halę,  trzeba sprzątać,  trzeba przygotowywać,  tak samo na stadionie,  czy
nam się to podoba, czy nie to musi to funkcjonować, tym bardziej, że podjęliśmy się
działań  związanych  z  renowacją  płyty  boiska,  z  budową  studni,  jest  robiona
dokumentacja, więc ja nie wiem, co zawiesić i jak zawiesić.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Pani  Burmistrz,  ale  musimy  znaleźć
rozwiązanie,  nie może być taka sytuacja,  że jest tak jak do tej  pory, więc szukam
jakiegoś rozwiązania i tego rozwiązania nie ma. Rozmawiamy o nim od dłuższego
czasu i stan jest zły.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Ja  rozumiem,  ja  powiedziałam,  że  ja
spróbowałam i Pan to wie, to że Pan da dzisiaj na rezerwę, to Pan tego rozwiązania
nie znajduje. Jeżeli mamy rozmawiać o OSiR to powiedziałam, że jestem otwarta na
Wasze propozycje, więc możemy usiąść w styczniu, w lutymi zastanowić się. Zmiany
do budżetu możemy zrobić zawsze, jeżeli będzie decyzja, że jest likwidacja OSiR-u,
jest zmniejszenie, ale stawiacie dzisiaj Państwo mnie i pełniącego obowiązki w jakiej
sytuacji? My musimy podjąć decyzję, to jest kodeks pracy. Pan mnie nie motywuje
tym, bo ja już podjęłam działania, więc ja chciałabym posłuchać tego, jaka jest Wasza
propozycja,  a  to,  że  stawiacie  mnie  od  ścianą,  że  co?  Co  ja  mam  dzisiaj  Wam
powiedzieć,  ja  spróbowałam,  mam kodeks  pracy  i  mam ludzi  zatrudnionych  na
umowach,  czy  oni  są  na  zwolnieniach,  czy  gdziekolwiek  są  i  ja  za  to  ponoszę
odpowiedzialność, Państwo nie, podnosicie sobie dzisiaj ręce, zabieracie, a ja muszę
tym  ludziom  dać  wypowiedzenia,  bo  ja  ponoszę  za  to  odpowiedzialność,  nie
Państwo.

Radny  Jerzy  Wroński –  Panie  Przewodniczący,  zwracam  się  do  Pana,  jako  do
doświadczonego samorządowca, zaufanego przez społeczeństwo, bardzo bym prosił
o  wycofanie  tego  wniosku,  żebyśmy  nie  robili  takich  prezentów dzisiaj  dla  tych
ludzi, którzy pracują w OSiR-ze, bo będą zawiedzeni tak jak Pani Burmistrz mówi, że
nie będą dostawać wynagrodzeń i dojdzie do tego, że będziemy musieli coś robić,
czy  rozwiązać,  czy  zlikwidować  OSiR.  Bardzo  Pana  proszę  o  wycofanie  tego
wniosku.
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – W związku z powyższym, że zaszła taka
sytuacja,  gdzie  ta  moja  intencja  wyszła  trochę  inaczej  niż  zamierzałem  ogłaszam
przerwę.

Przerwa od godz. 16:19 do godz. 16:30
Po przerwie:

Stan Radnych na sali – 13;

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – W związku z tym, że w dyskusji w czasie
przerwy z Panią Skarbnik, Panią Burmistrz, Panem Burmistrzem wyjaśniliśmy sobie
pewne  sytuacje  związane  z  funkcjonowaniem  OSiRu.  Moją intencją  jeszcze  raz
powiem nie było to, żeby cokolwiek likwidować, tylko żeby wprowadzić pewnego
rodzaju taki stan zastanowienia się, natomiast nie zawsze wychodzi tak jak człowiek
sobie to wymyśli zgodnie z intencją. Natomiast jesteśmy po rozmowie, że wspólnie
od  początku  roku  będziemy  się  zastanawiać  nad  dalszym  funkcjonowaniem  tej
jednostki,  oczywiście  nie  było  w  mojej  intencji  działanie  w  taki  sposób,  żeby
rozwiązywać  z  kimkolwiek  umowę  o  pracę,  żeby  pozbawiać  kogoś  pracy,  co
artykułowałem. Natomiast w wyniku nieporozumienia, pewnego złego zrozumienia
wyszło, że być może taki skutek musiałby nastąpić, albo musielibyśmy dokonywać
szybkich zmian gdzieś w miesiącu styczniu w budżecie, żeby do tego doprowadzić.
Więc myślę,  że skutek tych rozmów tutaj  w sprawie jednostki z  Panią Burmistrz
i Panem  Burmistrzem  jest  podobny,  o  którym  ja  myślałem  z  tym,  że  bez
dokonywania przesunięć w budżecie, bo będziemy szukać rozwiązania, zresztą Pani
Burmistrz już takiego rozwiązania szuka, nie jest to być może takie proste jak nam
się tutaj wydaje. Więc ja w związku z powyższym proponuję wycofanie wniosku,
który  złożyłem  i  pozostawienie  wydatków  w  dziale  926  rozdział  92604,  tak  jak
w pierwotnym projekcie budżetu. Myślę, że w przyszłym roku pomimo tego, że nie
będą przestawiane pieniądze na rezerwę, dojdziemy do jakiegoś rozwiązania, które
pozwoli dobrze funkcjonować naszej jednostce. Za nim przejdziemy do glosowania,
ja Państwa proszę o to, żeby przyjąć wniosek cofający, chodzi o procedurę. 

Radny Jerzy Wroński – Dziękuję bardzo. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wycofanie
wniosku i pozostawienie wydatków w dziale 926.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 
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Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk – Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Wniosek uzyskał akceptacji Rady.

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Chciałbym wszystkich Państwa przeprosić
za to nieporozumienie, moją intencją nie było zrobienie jakiegokolwiek zamieszania,
tylko wskazanie problemu i szukanie jakiegoś rozwiązania w taki sposób bardziej
znaczący niż dotychczas.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2020  (Druk Nr 142/19) wraz
z przyjętymi wnioskami.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się - 0; 

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk – Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
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Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Wynik z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.

Uchwała Nr XVIII/128 /19 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu.

Do punktu 8 porządku. 
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmian  w  wieloletniej

Prognozie Finansowej Gmina Pyrzyce (Druk Nr 143/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.

Uchwała  Nr  CDXXXVI.805.2019  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 10 grudnia 2019 r. w sprawie wydania opinii
o projekcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Pyrzyce stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Myślę,  że  na  komisjach  było  to
szczegółowo omówione przez Panią Skarbnik.

Opinie stałych komisji Rady:
           1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 45  do protokołu;

      2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik
Nr 46 do protokołu.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – To co mówiłam na komisjach, poprawki już są
wprowadzone,  zasugerowane  przez  Regionalną  Izbę  Obrachunkową  dotyczącą
limitów  i  dodania  do  wydatków  majątkowych  rezerwy  celowej,  która  nie  jest
w załączniku inwestycyjnym, a jest wydatkiem majątkowym. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie uchwalenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pyrzyce
(Druk Nr  143/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/129/19 stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.

Do punktu 9 porządku. 
     Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na rzecz spółek
wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji na rzecz spółek
wodnych i sposobu ich rozliczania (Druk Nr 153/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak jak mówiłam na komisjach zmiana jest
związana ze zmianą przepisów prawo wodne i podstawy prawnej i w związku z tym
dokonaliśmy zmiany całej uchwały. Natomiast rzeczy merytoryczne pozostałyby bez
zmian, tylko dostosowane zostały nowe przepisy prawo wodne. 
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Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 49  do protokołu;
2)  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  -  opinia  stanowi
załącznik Nr 50  do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  zasad udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania
przy udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych i sposobu ich rozliczania (Druk Nr
153/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/130/19 stanowi załącznik Nr 51 do protokołu.

Do punktu 10 porządku. 
Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki

paliwa  w  Gminie  Pyrzyce,  w  roku  szkolnym  2019/2020 (Druk  Nr
154/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.
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Z- ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Zmianie uległa ustawa prawo oświatowe
i zmianie  uległy  zasady  zwrotu  kosztów  dowozu  rodzicom  dzieci
niepełnosprawnych. Zgodnie z tymi zmianami to Rada, Gmina jest odpowiedzialna
za określenie w każdym roku szkolnym w drodze uchwały stawek, na podstawie
których takie umowy będą zawierane.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 53  do protokołu;
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik

Nr  54 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyuskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Pyrzyce,  w  roku
szkolnym 2019/2020 (Druk Nr 154/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy:     
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/131/19 stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.
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Do punktu 11 porządku. 
  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości  gruntowej  użytkownikowi  wieczystemu (Druk  Nr
152/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 56 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc – Marzena  Podzińska –  Dotyczy wyrażenia  zgody na sprzedaż
nieruchomości  dla  użytkownika  wieczystego,  którym  jest  Pyrzycka  Spółdzielnia
Mieszkaniowa, jest to działka nr 122/4.

Opinie stałych komisji Rady:
       K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 57  do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji 

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej użytkownikowi
wieczystemu (Druk Nr 152/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za
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Uchwała Nr XVIII/132/19 stanowi załącznik Nr 58 do protokołu.

Do punktu 12 porządku. 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy i miasta Pyrzyce (Druk Nr 161/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 59 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Zmiana  studium  zagospodarowania
dotyczy  wniosku  Pyrzyckiej  Geotermii  spółki,  która  wnosi  o  zmianę  funkcji
dotychczas zapisanych w studium, a dotyczy to przede wszystkim przystąpienia do
budowy fotowoltaiki, więc mamy ten obszar działki znajdującej się przy Geotermii
jak również obszar wokół, który będziemy chcieli zmienić jeżeli chodzi o funkcje do
tej pory zapisane, a biorąc pod uwagę to co chcielibyśmy my jako gminą przyjmując
występujące  tereny  od  KOWR-u,  jak  również  Geotermia,  czyli  tą  budowę
fotowoltaiczną. 

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 60  do protokołu;
2)  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  -  opinia  stanowi
załącznik Nr 61  do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i  miasta  Pyrzyce (Druk Nr
161/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
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Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński - Za

Uchwała Nr XVIII/133/19 stanowi załącznik Nr 62 do protokołu.

Do punktu 13 porządku. 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr III/19/18 Rady Miejskiej

w Pyrzycach z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości
i warunków  udzielania  bonifikat  od  wniesienia  opłaty  jednorazowej
z tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo
własności  nieruchomości  gruntowych  stanowiących  własność  Gminy
Pyrzyce (Druk Nr 162/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 63 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Zmiana  uchwały  dotyczy  wydłużenia
terminu o dwa miesiące na wniesienie jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa
użytkowania wieczystego w prawo własności i  tutaj  związane jest to z bonifikatą
60% w związku z tym, że jest koniec roku, jest bardzo dużo wniosków, umożliwia
nam  to  również  ustawa  i  tak,  żebyśmy  mogli  te  wnioski  rozpatrzyć  i  te  osoby
mogłyby skorzystać z tej bonifikaty, to wydłużamy o dwa miesiące.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 64  do protokołu;
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik

Nr 65  do protokołu.
Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
zmieniający uchwałę nr III/19/18 Rady Miejskiej  w Pyrzycach z dnia 20 grudnia
2018  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  i warunków  udzielania  bonifikat  od
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wniesienia  opłaty  jednorazowej  z tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania
wieczystego w prawo własności nieruchomości gruntowych stanowiących własność
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 162/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/134/19 stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 

Do punktu 14 porządku. 
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  dla  Burmistrza

Pyrzyc do zaciągnięcia zobowiązań związanych z realizacją inwestycji
pn: „Przebudowa ulicy Mickiewicza w Pyrzycach” (Druk Nr 165/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 67 do protokołu. 

Burmistrz  Pyrzyc – Marzena  Podzińska –  To jest  uchwała intencyjna,  wyrażająca
zgodę  dla  mnie  jako  Burmistrza  do  zaciągnięcia  zobowiązania  związanego
z realizacją  projektu  „Przebudowa  ul.  Mickiewicza”.  Jak  Państwu  wcześniej
mówiłam,  otrzymaliśmy  na  przebudowę  dofinansowanie  z  Funduszu  Dróg
Samorządowych, to dofinansowanie jest w kwocie 2 313 547,47 zł i  po pierwszym
przetargu kwoty były bardzo duże, najmniejsza kwota była o 1 000 000,00 zł większa
od  środków,  które  mieliśmy  zaplanowane  w  budżecie,  bo  przypominam,  że  to

55



zadanie jest w budżecie. Na ten rok jest kwota ponad 560 000,00 zł, pozostałe środki
zapisane były w 2020 r. ogłosiliśmy drugi przetarg, jednocześnie zmniejszając zakres
tych  prac,  w  drugim  przetargu  zgłosiły  się  trzy  firmy  i  najtańsza  oferta  jest
o 545 000,00 zł wyższa. Nie możemy już czekać, nie mamy już czasu na ogłoszenie
trzeciego przetargu,  ponieważ do końca roku (jest to bardzo krótki czas) musimy
podpisać  umowę,  żeby  nie  stracić  środków  pozyskanych,  czyli  tych  ponad
2 000 000,00 zł. Dlatego dzisiaj jest ta uchwała intencyjna, ponieważ z samego rana
nastąpiło złożenie ofert i rozstrzygnięcie przetargu, w związku z tym, że nie mamy
tych środków i musimy zabezpieczyć tą kwotę 545 000,00 zł w roku 2020, a ja muszę
podpisać  umowę,  stąd  niezbędna  jest  zgoda  Państwa  na  to,  żebym  mogła  takie
zobowiązanie  zaciągnąć  wiedząc  jednocześnie,  że  te  środki  musimy  w  roku
następnym  zabezpieczyć  na  całe  zadanie.  Więc  całe  zadanie  będzie  w  kwocie
3 737 785,50 zł. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ja przepraszam dopytam tylko, brakuje
nam około 500 000,00 zł? 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ponad 545 000,00 zł nam brakuje środków
własnych  na  to,  żeby  zabezpieczyć  wykonanie,  bo  inaczej  nie  otrzymamy.
Oczywiście ja po pierwszym przetargu, wysłałam zapytanie do Wojewody czy jeżeli
zwiększy nam się zadanie, nasz udział się zwiększy, to dostałam odpowiedź, że nie
ma takiej możliwości. W związku z tym pozostaje nam dofinansowanie na poziomie,
które otrzymaliśmy, ale zwiększa się nam nasz wkład własny. Obowiązkiem jest, bo
jest to zadanie dwuletnie i tak było składane, a też przypomnę, że te projekty były
dość późno ogłoszone, gdyby pierwszy przetarg nam się rozstrzygnął pewnie nie
mielibyśmy problemu, a jeszcze musieliśmy dokonywać zmiany w całej specyfikacji,
więc  stąd się  to  wydłużyło.  Cieszymy się,  że to  jeszcze  dzisiaj  mam nadzieję,  że
wszystko przebiegnie pozytywnie i podpiszemy tą umowę do końca roku i te środki
po  prostu  nie  przepadną,  ale  bez  Państwa  zgody  nie  będę  mogła  tej  umowy
podpisać. 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Rozumiem,  że  nie  mamy  całości  na
sfinansowanie  tego  zadania  i  po  prostu  musimy wykorzystać  możliwość  w jakiś
sposób skredytowania, przesunięcia w czasie tej spłaty na przyszły rok, bo inaczej
jeżeli tego nie zrobimy to stracimy i musimy zwiększyć zadanie, zabezpieczyć środki
w taki sposób, w tej chwili nie ma innej możliwości, a rezygnacja czy niewykonanie
tego powodowałaby, czy skutkowałaby stratą ponad 2 000 000,00 zł dofinansowania.
Szkoda,  że  przetargi  na budowy dróg z  dofinansowania z  programu rządowego
mogły  odbywać  się  tak  późno,  bo  gdyby  byłoby  to  w  marcu,  to  z  pewnością
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mielibyśmy to już za sobą, natomiast dosyć późno zostały te środki uwolnione na
poziomie rządowym, i dlatego tak to wszystko się przedłużyło.  

Radny  Przemysław  Golczyk  –  Chciałbym  tylko  dopytać  o  tą  część  chodników,
o które została okrojona inwestycja, na jakiej zasadzie została podjęta decyzja z jakiej
części rezygnujemy, czy były jakieś konsultacje, kto podjął tą decyzję z jakiej części
rezygnujemy?

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  – Decyzję podjął projektant i decyzja była
opiniowana przez zespół urzędu wojewódzkiego, który wcześniej to zaakceptował
(jeżeli chodzi o cały projekt, bo na bazie projektu i pozwolenia na budowę) to, co
mogliśmy ograniczyć to było tylko to, co związane z chodnikami, więc projektant po
zawężeniu  było  to  opiniowane  z  urzędem  wojewódzkim,  musieliśmy  jeszcze
wytłumaczyć, jak będą zapewnione względy bezpieczeństwa, jeżeli nie będzie tego
chodnika i to wszystko zostało przedstawione i po tej akceptacji dopiero nastąpiło to
zmniejszenie.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  wyrażenia  zgody  dla  Burmistrza  Pyrzyc  do  zaciągnięcia  zobowiązań
związanych  z  realizacją  inwestycji  pn:  „Przebudowa  ulicy  Mickiewicza
w Pyrzycach” (Druk Nr 165/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
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Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/135/19 stanowi załącznik Nr 68 do protokołu.

Do punktu 15 porządku. 
Projekt uchwały w sprawie powołana Zespołu ds. zaopiniowania

kandydatów na ławników (Druk Nr 164/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 69 do protokołu.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Ten projekt uchwały został wprowadzony
dzisiaj,  wynika  z  konieczności  wypełnienia  procedur  związanych  z  powołaniem
ławników. Zostaliśmy poinformowani przez Sąd, że powinniśmy zrobić tzw. drugie
podejście,  ponieważ  już  procedowaliśmy  raz  w  tej  sprawie,  ale  wtedy  nie  było
żadnych  chętnych  w  związku  z  powyższym  musimy  całą  procedurę  powtórzyć.
Zaproponowałem, aby Zespół ds. opiniowania kandydatów na ławników pozostał
ten sam. Rozumiem, że Państwo, którzy są w składzie dotychczasowego Zespołu
wyrażają zgodę?

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Tak wyrażam.

Radna Grażyna Słodkowska – Tak.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak  – Pan Mariusz Szymkowicz wyraził  taką
zgodę, jeżeli byłaby taka potrzeba  to można również na piśmie i oczywiście moja
osoba, również wyrażam zgodę na pracę w Zespole  ds. zaopiniowania kandydatów
na ławników.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  powołana Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (Druk
Nr 164/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;
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Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/136/19 stanowi załącznik Nr 70 do protokołu.

Do punktu 16 porządku. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej

w Pyrzycach na 2020 rok (Druk Nr 157/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 71 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  -   Mariusz  Majak  –  Wnioskodawcą  projektu  jest
przewodniczący,  jest  to  powtórzenie  jak  gdyby  planu  pracy  w  dużym  stopniu
z 2019 roku. Nikt nie zgłaszał w trakcie roku jakichkolwiek potrzeb w tym zakresie,
więc pozwoliłem sobie powtórzyć ten plan pracy dodając dwa punkty: 
1) utrzymanie czystości i porządku na terenie Gminy Pyrzyce – jest to w miesiącu
lutym 2020 r. Myślę, że Radni powinni mieć informację, jak wygląda sytuacja, jeśli
chodzi  o  utrzymanie  czystości  i  porządku,  w tym wywóz  nieczystości,  żebyśmy
mieli większe spektrum wiedzy na ten temat, bo tj. w tej chwili temat bardzo ważny
społecznie i finansowo. Wszyscy Państwo wiecie, nie trzeba tłumaczyć nikomu.
2) pozwoliłem sobie zaproponować informację o podjętych działaniach w zakresie
pozyskania terenów postkolejowych, tj.  z kolei związane z tym, że dobrze byłoby
gdybyśmy mieli informację, jak wygląda sytuacja, jeśli chodzi o pozyskanie terenów
postkolejowych, które mogłyby być gruntem pod przyszłą obwodnicę Pyrzyc.
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Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 72  do protokołu;
2)  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  -  opinia  stanowi
załącznik Nr 73 do protokołu.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Ten nowy dodatkowy punkt na czerwiec
odnośnie pozyskania terenów postkolejowych – myślę,  że ta czerwcowa sesja ona
i tak jest już obarczona bardzo obszernym materiałem, może Pan Przewodniczący
widziałby jakiś inny lepszy termin, w maju albo później.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Zastanawiałem się nad tym, ale jeżeli Pani
Wiceprzewodnicząca  tak uważa to  może być wrzesień,  tylko trzeba  byłoby teraz
złożyć wniosek i przegłosować.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – To jest tylko taka sugestia.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Może zostawmy tak jak jest, to nie będzie
jakiś punkt,  który będzie obarczony jakimś wielkim ryzykiem długiej  dyskusji,  to
chodzi tylko o informację i myślę, że krótko, nie będziemy tutaj wymagać, żebyśmy
tylko jako radni wiedzieli, co się dzieje w danej sprawie.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Pyrzycach na 2020 rok (Druk
Nr 157/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się – 1;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski – Wstrzymał się
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za

60



Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/137/19 stanowi załącznik Nr 74 do protokołu.

Do punktu 17 porządku. 
Projekt  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/18 Rady

Miejskiej  w Pyrzycach  z  dnia  05  grudnia  2018 r.  w sprawie  ustalenia
składów osobowych stałych komisji rady (Druk Nr 158A/19).

Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 158A/19) stanowi załącznik Nr 75 do
protokołu.
Projekt uchwały (Druk Nr 158/19) stanowi załącznik Nr 76 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  -   Mariusz  Majak  –  Wnioskodawcą  również  jest
przewodniczący  rady.  Projekt  został  zaproponowany  Wysokiej  Radzie  z  tego
względu, że nastąpiły przesunięcia po zaprzestaniu działalności Komisji Rolnictwa
i Ekologii. Do Komisji Budżetu zgłosili akces: 
Radny Tomasz Posyniak (deklaracja pracy w K. Budżetu stanowi załącznik Nr 77 do
protokołu), 
Radny Mirosław Stasiak (deklaracja pracy w K. Budżetu stanowi załącznik Nr 78 do
protokołu),  
Radny Jerzy Wroński (deklaracja pracy w K. Budżetu stanowi załącznik Nr 79 do
protokołu),  
Radna Grażyna Słodkowska (deklaracja pracy w K. Budżetu stanowi załącznik Nr
80 do protokołu).
Jednocześnie  ten  projekt  chwały  przewiduje  rezygnację  z  działania  Komisji
Rolnictwa i Ekologii, która rozwiązała się sama poprzez zgłoszenie akcesu radnych
do pracy w innych komisjach.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 81  do protokołu;

2)  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  -  opinia  stanowi
załącznik Nr 82 do protokołu.
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Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/7/18  Rady  Miejskiej  w Pyrzycach  z  dnia
05 grudnia  2018 r.  w sprawie  ustalenia  składów osobowych stałych  komisji  rady
(Druk Nr 158A/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski – Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/138/19 stanowi załącznik Nr 83 do protokołu.

Do punktu 18 porządku. 
Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr II/3/18 Rady

Miejskiej w Pyrzycach z dnia 05 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia
liczby,  rodzaju  i przedmiotu  działania  stałych  komisji  rady  (Druk  Nr
159/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 84 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  -   Mariusz  Majak  –  Wnioskodawcą  jest  Klub  Radnych
„Bezpartyjne Pyrzyce” i proszę wnioskodawców o wprowadzenie.
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Przewodniczący Klubu Radnych „Bezpartyjne Pyrzyce” - Damian Błażejewski – Na
ten temat dyskutowaliśmy na komisji i wprowadzamy ponownie wniosek odnośnie
ilości i sposobu pracy w radzie. To, co Pan Przewodniczący powiedział przed chwilą,
samoistnie rozwiązała się Komisja Rolnictwa, przedstawiliśmy taki projekt i prosimy
o przegłosowanie.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Mam  pytanie  do  Pana  Radnego
Błażejewskiego, bo rozumiem, że w paragrafie 1 wykreślona jest Komisja Rolnictwa
i dalej  też jest  wykreślona, a w uzasadnieniu jest stwierdzenie,  że „Oprócz zadań
związanych z rolnictwem i tematyką obszarów wiejskich do zadań dotychczasowej
Komisji Rolnictwa i Ekologii zostaje dodany pełny zakres gospodarki mieszkaniowej,
wszelkie  sprawy  komunalne  i  związane  z  czystością  przestrzeni  publicznej.
Zadaniem  komisji  będzie  także  czuwanie  nad  realizacją  w  gminie  programów
związanych  z gospodarką  niskoemisyjną,  odnawialnymi  źródłami  energii  oraz
ekologią.  Projekt  uchwały  zmienia  nazwę  komisji  na  „Komisja  Rolnictwa
i Środowiska”, rozumiem, że jednak nie ma tej komisji? 

Przewodniczący Klubu Radnych „Bezpartyjne Pyrzyce” - Damian Błażejewski – Na
zasadzie kopiuj , wklej.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 85  do protokołu;

2)  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  -  opinia  stanowi
załącznik Nr 86 do protokołu.

Radna Małgorzata Piotrowska – Tak jak na komisji, tak konsekwentnie na sesji (mogę
powiedzieć, że znam wynik głosowania) niemniej jednak podtrzymuję swoje zdanie
i w  związku  z  tym,  że  Komisja  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych
zmienia  swoją  nazwę  na  Komisje  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej,  uważam  że
punkty  w  §2  dotyczące  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  powinny  znaleźć  się
w zadaniach  Komisji  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej,  a  brzmi:  „aktywizacja,
promocja, działalność organizacji pozarządowych”. Składam wniosek o to, by punkt
d z §2 ust. 3 przenieść jako punkt p do §2 ust. 4.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  -   Mariusz  Majak  – Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o przeniesienie  pkt  d  „aktywizacja,  promocja,  działalność  organizacji
pozarządowych”  z  § 2  ust.  3,  czyli  przedmiot  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki
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przenieść  do  § 2  ust.  4,  czyli  przedmiot  działania  Komisji  Polityki  Społecznej
i Komunalnej, w punkcie p. 

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 5; przeciw – 8; wstrzymało się – 0;

Głosy:
Damian Błażejewski - Przeciw
Przemysław Golczyk - Przeciw
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Przeciw
Hubert Łuszczyk - Przeciw
Mariusz Majak - Przeciw
Mariusz Ogrodnik - Przeciw
Remigiusz Pajor-Kubicki - Przeciw
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Przeciw
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński - Za

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/3/18  Rady  Miejskiej  w Pyrzycach  z  dnia
05 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia liczby, rodzaju i przedmiotu działania stałych
komisji rady (Druk Nr 159/19).

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 10; przeciw – 2; wstrzymało się – 1;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
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Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Wstrzymał się
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Uchwała Nr XVIII/139/19 stanowi załącznik Nr 87 do protokołu.

Do punktu 19 porządku. 
Projekt uchwały w sprawie odwołania Radnego Mariusza Józefa

Majaka z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach (Druk
Nr 160/19).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 88 do protokołu.

Przewodnicząca  Klubu  Radnych  „Pracujmy  Razem”  -  Małgorzata  Piotrowska –
Zgodnie z wnioskiem, który jest uzasadnieniem do projektu uchwały (wniosek został
odczytany  na  poprzedniej  sesji),  oczywiście  jako  przewodnicząca   Klubu  mam
świadomość tego, że wniosek nie uzyska akceptacji, jest to swoiste zwrócenie uwagi
na  sposób  prowadzenia  sesji,  tak  jak  w uzasadnieniu  przyzwolenie  na  pewnego
rodzaju praktykę, która nie uznaje akceptacji.  Do tego wniosku przygotowana jest
uchwała, we wniosku nie wpisałam tylko drugiego imienia Pana Mariusza Józefa, ale
uchwała jest już prawidłowo przygotowana. 

Radny Jerzy Wroński – Bardzo się cieszę Panie Przewodniczący, że przyjmuje Pan to 
z uśmiechem na twarzy, tak to jest „sory Winetuu i wice wersa”.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Rozumiem  Pana  Radnego  doskonale,
poprzednia  sesja,  powiem tak,  zastanawiałem się,  czy przygotować oświadczenie
w tej sprawie, jakieś swoje wystąpienie, ale uważam, że nie. Oddaję się do Państwa
dyspozycji, jak Państwo uznajecie tak głosujcie, powiedziałem, że funkcje się pełni,
człowiekiem się jest, więc mnie na pewno nie będzie przeszkadzało to, że zasiądę
obok któregoś z radnych, czy obok kolegi Radnego Jerzego Wrońskiego, czy obok
koleżanki  Małgorzaty  Piotrowskiej.  Powiem,  że  nie  zgadzam  się  z  tym
stwierdzeniem,  które  powiedziała  Pani  Radna  na  wstępie,  że  wiadomy  jest  już
wynik. Głosowanie jest tajne, wynik jest niewiadomy. 
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a) wybór Komisji Skrutacyjnej;

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Proszę  o  zgłaszanie  przedstawicieli
Klubów do Komisji Skrutacyjnej.

Przewodnicząca Klubu Radnych „Pracujmy Razem” - Małgorzata Piotrowska – Klub
„Pracujmy Razem” desygnuje Pana Radnego Pawła Reteckiego. 

Radny Hubert Łuszczyk – Zgłasza Pana Radnego Przemysława Golczyka.

Przewodniczący  Klubu  Radnych  „Bezpartyjne  Pyrzyce”  -  Damian  Błażejewski –
Z ramienia swojego Klubu desygnujemy Pana Radnego Mirosława Stasiaka.

Radna Małgorzata Piotrowska  – Pani Grażyna Słodkowska jest niezrzeszona, więc
zgłaszam Radną Grażynę Słodkowską.

Radni nie zgłosili więcej kandydatów.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak  – Zwrócił się z pytaniem do  radnych czy
wyrażają zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej?
- Radna Grażyna Słodkowska wyraziła zgodę,
- Radny Paweł Retecki wyraził zgodę,
- Radny Przemysław Golczyk wyrazi zgodę,
- Radny Mirosław Stasiak wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie zaproponowany
skład Komisji Skrutacyjnej.

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0;

Głosy:
Damian Błażejewski - Za
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
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Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Za
Grażyna Słodkowska - Za
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński - Za

Komisja skrutacyjna została powołana w proponowanym składzie.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Ogłosił  przerwę,  Komisja  Skrutacyjna
udała  się  do  Biura  Rady  w  celu  ukonstytuowania  się  i  przygotowania  kart  do
głosowania.

Przerwa od godz. 17:17 do godz.  17:28
Po przerwie:

Stan Radnych na sali – 13

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Wznowił po przerwie obrady sesji,  oddał
głos  Komisji  Skrutacyjnej,  która  przeprowadziła  głosowanie  nad  odwołaniem
radnego  Mariusza  Józefa  Majaka  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach.

 Przeprowadzenie głosowania;

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Grażyna Słodkowska – Poinformowała, że na
sali obrad w tej chwili obecnych jest 13 radnych, Komisja Skrutacyjna przygotowała
13 kart przeliczonych przez wszystkich członków komisji,  każda z kart opatrzona
jest  pieczęcią.  Odczytała  treść  karty  i  wyjaśniła  zasady głosowania oraz ważność
oddanego głosu.
Każdy z Radnych wyczytany kolejno wg listy obecności dokonał wyboru. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Ogłosił przerwę niezbędną do przeliczenia
głosów na Wiceprzewodniczących.

Przerwa od godz. 17:35 do godz.17:40;
Po przerwie:

Stan Radnych na sali – 13:

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej  – Grażyna Słodkowska  - Odczytała protokół
Komisji Skrutacyjnej powołanej na obradach XVIII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach
w dniu 19 grudnia 2019 r. do przeprowadzenia głosowania w sprawie odwołania
radnego  Mariusza  Józefa  Majaka  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach, który stanowi załącznik Nr 89 do protokołu. 
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Komisja w składzie:

1. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radna Grażyna Słodkowska,

2. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny Paweł Retecki,

3. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny Przemysław Golczyk,

4. Członek Komisji Skrutacyjnej – radny Mirosław Stasiak.

Stwierdziła,  że  w  sprawie  odwołania  radnego  Mariusza  Józefa  Majaka  z  funkcji
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach

w głosowaniu tajnym brało udział 13 Radnych.

- liczba oddanych kart ważnych - 13;

- liczba kart nieważnych – 0;

Za odwołaniem Radnego Mariusza Józefa Majaka oddano 5 głosów.

Przeciw odwołaniu oddano 8 głosów.

Komisja  Skrutacyjna  w  składzie  j.w.  stwierdziła,  że  w  wyniku  tajnego
głosowania  radny  Mariusz  Józef  Majak  nie  został  odwołany  z  funkcji
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach.

Podpisy członków Komisji.

Karty z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik Nr 90 do protokołu.

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta.

Przewodniczący  Rady –  Mariusz  Majak  –  Dziękuję  za  oddany  głos,  jednak  Pani
Małgorzata miała rację, okazało się, że wynik był taki jak Pani przewidywała.

Radna Małgorzata  Piotrowska – Tak jak wspominałam, nasz wniosek to był  głos
sprzeciwu  przeciwko  temu,  co  się  zadziało.  Deklaruję  ze  swojej  strony,  jeżeli
w przeciągu  najbliższego  półrocza  sytuacja  nie  ulegnie  poprawie,  to  możemy
spodziewać się kolejnego wniosku o podobnej treści, jako głos sprzeciwu.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Powiem  tak,  być  może  dobra  byłaby
zmiana  na  stanowisku  przewodniczącego  rady,  bo  wtedy  mielibyśmy możliwość
porównania działania, prowadzenia sesji itd. Zapewniam Państwa, że sytuacja nie
jest taka prosta jak to się  nieraz wydaje z boku. Kończąc już swoją wypowiedź to
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wniosek  ten  był  wnioskiem  politycznym,  tak  go  oceniam,  gdybym  był
przedstawicielem Klubu Radnych „Pracujmy Razem” z pewnością taki wniosek by
nie padł,  bez  względu na to  jak  prowadzone byłyby obrady sesji,  taka jest  moja
ocena. Nie skorzystałem z możliwości złożenia oświadczenia przed kamerami, ale
zastanawiam się  nad opublikowaniem jakiegoś  oświadczenia,  jeśli  chodzi  o  treść
samego wniosku i całego tego zamieszania wokół wniosku, być może w najbliższym
czasie w jakiś słowach spróbuje się do tego odnieść.

                                                                           Wyszedł radny D. Błażejewski, godz. 17:44
                                                                                                            Stan radnych na sali: 12
Do punktu 20 porządku. 

Wolne wnioski. 

Przewodniczący K. Budżetu – Remigiusz Pajor – Kubicki – Tak jak było powiedziane
na samym początku sesji, w związku z tym, że wyprowadziliśmy z porządku obrad
projekt  zmian  stawki  opłat  za  odpady  to  w  wolnych  wnioskach  zostaje
przedstawiony wniosek Komisji Budżetu, który odczytam: „Komisja Budżetu Rady
Miejskiej  w  Pyrzycach  wnioskuje  o przygotowanie  projektu  przyjęcia  stawki
gospodarowania  odpadami  komunalnymi  na  podstawie  średniomiesięcznego
zużycia wody, na podstawie od osoby, bądź ryczałtowo, wraz ze wzorami deklaracji
i symulacją przychodów z nimi związanych, z doprecyzowaniem: sposób pierwszy –
każdy  rodzaj  zabudowy  od  m3 zużytej  wody;  sposób  drugi  –  w  budownictwie
wielorodzinnym od wody, w budownictwie jednorodzinnym od osoby.” Wniosek
stanowi załącznik Nr 91 do protokołu.

Przewodniczący  K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  Hubert
Łuszczyk – Chciałbym złożyć wniosek o przeprowadzenie kontroli przez Komisje
Rewizyjną  Rady  Miejskiej  w  Pyrzycach  „W  związku  z  zakończeniem  realizacji
zadania  pn.  „Prace  remontowo-zabezpieczające  Baszty  Sowiej  zlokalizowanej
w Pyrzycach na działce nr 7/2 obręb 8 miasta Pyrzyce” wnoszę o przeprowadzenie
przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Miejskiej  w  Pyrzycach  kontroli  realizacji  zadania
w zakresie:
- rozliczenia i kosztów realizacji,

- treści aneksów i uzasadnień do umowy z wykonawcą,

- rodzaju i dat przeprowadzenia wskazanych w umowie robót,

- powodów ewentualnego nieprzeprowadzenia wskazanych w umowie robót,

- protokołu odbioru robót,

- wykonania wzmocnienia konstrukcji posadowienia baszty,
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- robót renowacyjnych zębców krenelaża,

- rozbiórki i odtworzenia poszczególnych elementów.

Wniosek stanowi załącznik Nr 92 do protokołu.
 
Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek Komisji
Budżetu,  która  wnioskuje  o przygotowanie  projektu  przyjęcia  stawki
gospodarowania  odpadami  komunalnymi  na  podstawie  średniomiesięcznego
zużycia wody, na podstawie od osoby, bądź ryczałtowo, wraz ze wzorami deklaracji
i symulacją przychodów z nimi związanych, z doprecyzowaniem: sposób pierwszy –
każdy  rodzaj  zabudowy  od  m3 zużytej  wody;  sposób  drugi  –  w  budownictwie
wielorodzinnym od wody, w budownictwie jednorodzinnym od osoby.”  

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 12; za – 7; przeciw – 5; wstrzymało się – 0;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Nieobecny
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Przeciw
Artur Kurowski - Za
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Przeciw
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Przeciw
Grażyna Słodkowska - Przeciw
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński - Przeciw

Wniosek uzyskał akceptację Rady.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony
przez  Radnego  Huberta  Łuszczyka   o  przeprowadzenie  kontroli  przez  Komisję
Rewizyjną  Rady  Miejskiej  w  Pyrzycach.  „W  związku  z  zakończeniem  realizacji
zadania  pn.  „Prace  remontowo-zabezpieczające  Baszty  Sowiej  zlokalizowanej
w Pyrzycach na działce nr 7/2 obręb 8 miasta Pyrzyce” wnoszę o przeprowadzenie
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przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Miejskiej  w  Pyrzycach  kontroli  realizacji  zadania
w zakresie:
- rozliczenia i kosztów realizacji,

- treści aneksów i uzasadnień do umowy z wykonawcą,

- rodzaju i dat przeprowadzenia wskazanych w umowie robót,

- powodów ewentualnego nieprzeprowadzenia wskazanych w umowie robót,

- protokołu odbioru robót,

- wykonania wzmocnienia konstrukcji posadowienia baszty,

- robót renowacyjnych zębców krenelaża,

- rozbiórki i odtworzenia poszczególnych elementów.

Wyniki głosowania:
Stan Radnych na sali – 12; za – 9; przeciw – 0; wstrzymało się – 3;

Głosy: 
Damian Błażejewski - Nieobecny
Przemysław Golczyk - Za
Iwona Ksel - Za
Artur Kurowski - Wstrzymał się
Hubert Łuszczyk - Za
Mariusz Majak - Za
Mariusz Ogrodnik - Za
Remigiusz Pajor-Kubicki - Za
Małgorzata Piotrowska - Za
Tomasz Posyniak - Nieobecny
Paweł Retecki - Wstrzymał się
Grażyna Słodkowska - Wstrzymał się
Mirosław Stasiak - Za
Mariusz Szymkowicz - Nieobecny
Jerzy Wroński – Za

Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, że Komisja Rewizyjna może
umieścić  ten  wniosek  w  planie  pracy,  a  może  poza  planem  pracy  jako  przyjęty
wniosek.

Wyszedł Radny R. Pajor-Kubicki godz. 17:50
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Stan radnych na sali: 11
Następnie:
Poinformował o pismach, które wpłynęły do Rady:
-  sprawozdanie  Burmistrza  z  konsultacji  społecznych  przeprowadzonych
z mieszkańcami Gminy Pyrzyce w sprawie Budżetu Obywatelskiego – sprawozdanie
stanowi załącznik Nr 93 do protokołu,
- pismo od Burmistrza Pyrzyc do wiadomości Rady dotyczące odpowiedzi na pismo
mieszkańca Gminy w sprawie zmian do Strategii Rozwoju Gminy Pyrzyce na lata
2015-2025 (WO.0031.4.2019) – pismo stanowi załącznik Nr 94 do protokołu.

Radna  Małgorzata  Piotrowska  – Chciałabym  ponownie  podtrzymać  swój  protest
w stosunku do zachowań radnych, w wolnych wnioskach Pan Przewodniczący tak
jakby przyzwolił  na  tego  rodzaju  oświadczenia.  Nie  będę  czepiała  się  dzisiejszej
sytuacji,  odniosę  się  do  sytuacji,  które  się  dzieją  między  sesjami,  Panowie  radni
fantastycznie analizują prywatne życie  wybranych radnych, Radny Stasiak nazwał
mnie kobietą z przeszłością, Pana Wrońskiego mężczyzną po przejściach, mam takie
wrażenie,  że  radni  tej  kadencji  swoje  życie  zaczęli  od  momentu,  kiedy  zostali
wybrani,  nie  mają  żadnej  przeszłości,  żadnej  historii,  ich  życie  jest  czystą  kartką,
zaczyna się od dnia, w którym zostali wybrani. Chciałam się zwrócić między innymi
do  Pana  radnego  Stasiaka,  żeby  Pan  ze  „swoim  Bogiem”  umówił  się  na  kanał,
a nawet na długą kolację, bo „mój Bóg” nie zgadza się na to, żeby hejtować, oceniać,
krytykować  w  taki  sposób  bliźnich.  Pan  również  jest  Rycerzem  Kolumba,  który
powinien  kierować się  kodeksem,  a  niemniej  jednak z  dużą  łatwością  feruje  Pan
wyroki,  ocenia  ludzi,  ich  życie,  działalność,.  Jeśli  ktoś  zaczyna  czepiać  się  mojej
prywaty, bardzo bym prosiła, żeby oceniać mnie jako radną i moje działania dobre
lub złe, jeżeli są złe proszę mi je wytknąć, ja się do nich przyznam, albo przynajmniej
odniosę. Taka sama sytuacja jak dzisiaj, jak już wiemy, że jesteśmy nagrywani, więc
to też nie jest fajne wiedząc, że w kontaktach z ludźmi może być problemem, czy
ważna  informacja,  czy  ja  jem kolację  tutaj,  czy  gdzie  indziej,  więc  to  tylko  taka
informacja,  to  nie  jest  żadna  prośba  Panie  Przewodniczący,  żeby  Pan  coś  z  tym
zrobił,  to  jest  mój  apel  i  protest  w stosunku do tego w jaki  sposób wobec  siebie
zachowujemy się publicznie, poza tą salą i na tej sali. 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Powtarzam  po  raz  kolejny,
Przewodniczący Rady Miejskiej, prowadzi obrady sesji i ja nie mam wpływu na to co
się dzieje w internecie, czy gdzieś indziej poza obradami Sesji Rady Miejskiej, więc
naprawdę proszę nie obarczać  (ktokolwiek będzie tutaj  zasiadał na tym miejscu)
takimi  sytuacjami,  że  między  sesjami,  czy  w  internecie  lub  gdzie  indziej
Przewodniczący Rady miałby pilnować jakiś zachowań. Każdy jest dorosłą osobą,
każdy odpowiada sam za siebie, będę powtarzał to ilekroć Państwo będziecie mnie
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atakować  oczekując  ode  mnie  jakiś  konkretnych  działań,  naprawdę  proszę  nie
oczekiwać ode mnie, że w okresie międzysesyjnym, w przerwach między sesjami,
czy też w przerwach na korytarzu, oczywiście jako człowiek mogę zachować się tak
jak należy, jednak nie mam na to żadnego wpływu, więc proszę mnie nie atakować. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Mirosław  Stasiak  –  Ad  vocem  do  Pani  radnej
Małgorzaty Piotrowskiej, tam nie było nazwanie, tylko widzę, że ma Pani problem
z rozdzieleniem  cytatu  ze  stwierdzeniem,  ja  tam  zacytowałem  piosenkę,  a  nie
nazwałem Pani, to po pierwsze, po drugie jak już wywołała Pani sprawę Boga, mówi
Pani o „swoim Bogu”, nie znam lewicującego Boga, znam tylko jednego. 

Radna Małgorzata Piotrowska – Nie będzie ad vocem do Pana radnego Stasiaka, bo
my nigdy nie mówimy tym samym językiem, tylko do Pana Panie Przewodniczący,
to nie był atak, to jest jedyny sposób w jaki mogę wyrazić swój protest w stosunku do
radnych, którzy nie potrafią zachować umiaru w zachowaniach czysto ludzkich poza
tą salą sesyjną, także po prostu wykorzystuję moment wolnego wniosku, że mogę
wyrazić swoją własną opinię, opinię radnej, która została dotknięta prywatnie, a to
nie jest absolutnie strzał w Pana Przewodniczącego, tylko jak Pan wskazał miejsce do
wolnych  wniosków,  nie  zawsze  może  słusznych,  nie  zawsze  może  związanych
z samą procedurą, ale to jest jedyny sposób w jaki próbuję tą informację przekazać,
bo żadna inna nie trafia, a na facebooku nie planuję polemiki w takich tematach. 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Zawsze  apeluję  i  zgodzę  się  tutaj
z koleżanką Małgorzatą Piotrowską, żebyśmy na tej sali zwalczali, czy wypowiadali
(jeżeli  mamy taką potrzebę,  bo  przecież   nie  namawiam do tego)  swoje  poglądy
przeciwne.  Natomiast, żebyśmy nigdy nie atakowali się personalnie,  ja staram się
tego unikać i myślę, że mi się udaje i apeluję do innych radnych, żeby również to
wykonywali,  czasami  człowiek  może  gdzieś  się  zagalopować  w  jakiś
wypowiedziach,  każdemu może się zdarzyć,  aczkolwiek nie powinno się zdarzyć
i nie jest to usprawiedliwione.

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  –  Hubert  Łuszczyk  -
Chciałbym tylko, krótko dodać do dzisiejszej wypowiedzi Pani Burmistrz w jednym
z punktów, gdzie zarzuciła Pani, że radni na Komisji poprosili o informacje odnośnie
zapytania ofertowego, odnoście nagrywania sesji, po czym poszli do Pani Sekretarz
i tam chcieli uzyskać jakieś informacje. Chciałbym przypomnieć Pani pewien artykuł
z ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, jest to art. 24 ust. 2
„w wykonywaniu mandatu radnego,  radny ma prawo, jeżeli  nie  narusza to  dóbr
osobistych  innych  osób  do  uzyskiwania  informacji  i  materiałów,  wstępu  do
pomieszczeń,  w  których  znajdują  się  te  informacje  i  materiały  oraz  wglądu
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w działalność urzędu gminy, a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych
z udziałem  gminnych  osób  prawnych  oraz  zakładów,  przedsiębiorstw  i  innych
gminnych  jednostek  organizacyjnych,  z  zachowaniem  przepisów  o  tajemnicy
prawnie chronionej”. To jest nasz ustawowy obowiązek i proszę pamiętać, że jeżeli
idziemy gdzieś do jakiegoś pomieszczenia,  pytamy się kulturalnie,  to mamy takie
prawo.  Po  drugie  mam  pytanie,  dlaczego  dieta  sołtysa  z  miejscowości  Pyrzyce
została wstrzymana za 3 ostatnie miesiące i proszę wskazać podstawę prawną, że
taka  decyzja  została  podjęta.  Ostatnio  było  też  zebranie  wiejskie  w  Pyrzycach,
o którym  nie  było  żadnej  informacji  poza  ogłoszeniem  na  tablicy  ogłoszeń
w Urzędzie,  czy  można  taką  informację  umieszczać  na  stronie  facebooka,  bo  jak
widzimy wszyscy żyją oprócz życiem rzeczywistym, życiem facebookowym i tam
jest  bardzo popularna strona urzędu gminnego i  informacja trafiłaby do większej
liczby  mieszkańców,  co  pozwoliłoby  im  aktywnie  uczestniczyć  w  życiu  naszej
gminy.    

Burmistrz Pyrzyc -  Marzena Podzińska – Dziękuję za przytoczenie mi przepisu nie
musi  Pan  mnie  uczyć,  bo  je  znam  i  jakby  dobrze  się  Pan  wsłuchał  w  to  co
powiedziałam, to nie opowiadałby Pan  i cytował tego przepisu, bo ja powiedziałam
wyraźnie, ze jeżeli zapada pytanie i jest prośba o taką informację i jest moja zgoda,
i umawiamy się, że taka informacja będzie na sesji, to zapytałam, dlaczego w tym
samym dniu idzie się w trzy osoby do pracownika i o taką informację się prosi, więc
proszę  się  wsłuchać  następnym  razem  zanim  zacznie  Pan  mnie  pouczać  i  nie
powiedziałem tego, że ktoś nie ma prawa, bo Państwo macie prawo do wszystkiego
i to bardzo podkreślacie. Myślę, że ta granica jest bardzo cienka, tego w jaki sposób
interpretujecie   swoje prawo i w jaki  sposób chcecie  te prawo egzekwować,  więc
niech Pan sobie odsłucha, wsłucha się w moją wypowiedź na początku. 

Druga sprawa – dieta sołtysa, nic mi na ten temat nie wiadomo, siedzi tutaj
Sołtys Pyrzyc, więc uważam, że powinien sobie tą sprawę wyjaśnić, nie musi do tego
używać radnego i jeżeli taka sytuacja miała miejsce, to pewnie był jakiś powód, jeśli
nie, to niech wyjaśni to Wydziale Organizacyjnym, w którym wie, bo zna drogę, bo
jest kilka razy dziennie w Urzędzie, więc dziwie się, że jeszcze tego nie wyjaśnił.  

Dlaczego nie ma informacji? nie należy to do zadań Burmistrza,  tylko do
zadań sołtysa, po to wybierany jest sołtys na terenie wiejskim, czy na terenie miasta,
żeby dbał o interesy swojego sołectwa. Sołtys ma w sposób zwyczajowo przyjęty tak
powiadomić mieszkańców, żeby mieszkańcy o tym zebraniu zostali powiadomieni
skutecznie.  Do  tej  pory  byli  różni  sołtysi  i  też  ciągle  słyszałam,  że  to  jest  wina
Burmistrza, więc Państwo się zdecydujcie, albo chcecie Burmistrza i Burmistrz ma
robić, albo wybieracie sołtysa, który ma się tym zająć, a jeżeli został wybrany sołtys,
to niech wykonuje swoje obowiązki zgodnie ze statutem, i wiedział doskonale jak to
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będzie się odbywało, są spotkania z sołtysami, więc proszę nie obarczać mnie, tym co
należy do obowiązków sołtysa.            

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  -  Mieliśmy  właśnie  wrócić  do  sytuacji
związanej  z  informowaniem   radnych,  odnośnie  tej  sytuacji,  która  miała  miejsce
i może też na przyszłość, bo jest przepis, który mówi, że radny ma prawo zasięgać
informacji i oczywiście jest wola ze strony Urzędu, żeby takich informacji udzielać
i myślę,  że  powinniśmy  wypracować  jakiś  sposób,  taki,  który  nie  będzie
dezorganizował urzędnikom pracy, bo różnie to jest, czasem może być tak, że ktoś
w danej sytuacji jest wolny i może od ręki udzielić odpowiedzi, czasami jest tak, że
jest to trudne, bądź niemożliwe.  

Burmistrz Pyrzyc -  Marzena Podzińska – Dopowiem, że to co powiedziałam wtedy,
że chciałabym,  żeby każda informacja  była  przeze  mnie podpisana lub żebym ją
widziała. Ja ponoszę odpowiedzialność, ja jestem odpowiedzialna za ochronę danych
osobowych,  za  wszystkie  informacje,  które  wychodzą  z  Urzędu,  więc  to  co
powiedziałam,  ja  chcę  je  widzieć.  Nie  było  nigdy  sytuacji  żebyśmy  nie  chcieli,
mogliśmy mieć wątpliwości co do niektórych informacji,  które się w trakcie roku
zdarzały, ale Państwo na bieżąco otrzymujecie od nas informacje i na te interpelacje
i zapytania  poza  sesją,  bo  to  co  wpływa  na  sesji  to  jest  1/3  tego,  co  Państwo
składacie, więc nie oczekujcie, że od ręki będzie informacja. Chciałabym i do tego
dążę, żeby wszystkie informacje za, które ja ponoszę odpowiedzialność wychodziły
za moją zgodą i żebym je po prostu albo podpisała, albo widziała. Jeżeli się na coś
umawiamy,  a  tak  się  umówiliśmy  na  tej  komisji  i  ja  nie  miałam  tam  złej  woli,
powiedziałam, że oczywiście na sesje taka informacja zostanie przygotowana, stało
się  inaczej.  Więc  to  co  mówię  wpływają  poza  sesją,  są  składane,  są  udzielane
odpowiedzi,  chyba,  że  rzeczywiście  jest  to  informacja,  gdzie  nie  możemy  takiej
odpowiedzi udzielić, to wtedy też Państwa informujemy, ale takich przypadków był
jeden,  albo  dwa,  ale  w  większości  takie  informacje  otrzymujecie.  Jeszcze  raz
podkreślam, żeby mi nie zarzucać, ja ponoszę odpowiedzialność za funkcjonowanie
Urzędu i za informacje, które z tego Urzędu wychodzą.
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Myślę, że wypracujemy jakąś metodę, że
będzie ona odpowiednia dla obu stron, niekoniecznie teraz podczas obrad sesji Rady
Miejskiej, porozmawiamy jeszcze i wypracujemy jakiś konsensus.

Chciałbym  z  okazji  zbliżających  się  świąt  Bożego  Narodzenia  życzyć
wszystkim mieszkańcom miasta i  gminy Pyrzyce wszystkiego dobrego,  zdrowych
i pogodnych świąt w gronie rodzinnym, czy też w gronie przyjaciół, w zależności od
tego jak kto sobie życzy. Chciałbym życzyć wszystkiego dobrego w Nowym Roku,
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samych sukcesów, osiągnięcia celów jakie Państwo sobie zakładacie. Nam Radnym
chciałbym  życzyć,  żeby  obrady  naszych  sesji  były  w  jak  najlepszej  atmosferze,
pomimo tego, że czasami dyskutujemy, mamy różne zdania, ale jednak szukajmy
porozumienia,  zgody,  sprzeczajmy  się  w sposób  jak  najłagodniejszy,  bo  jesteśmy
powołani przez mieszkańców i mam nadzieję, że w przyszłym roku nasze obrady
będą wyglądać trochę lepiej.     

Burmistrz  Pyrzyc  -   Marzena  Podzińska  –   Również  skorzystam  z  okazji,  także
wszystkim  mieszkańcom,  a  także  gościom,  którzy  będą  tutaj  w  święta,  składam
życzenia  zdrowych,  radosnych świąt  spędzonych w gronie  rodziny,  najbliższych,
żeby to był  czas miłości,  życzliwości  i  optymizmu na następny rok 2020.  A nam
życzę, tak jak Pan Przewodniczący powiedział, nie żeby nam było troszkę lepiej, ale
żeby  było  dużo  lepiej,  żebyśmy  się  mniej  ze  sobą  w  sposób  niemerytoryczny
sprzeczali  i  kłócili,  bo  merytorycznie  oczywiście  tak,  bo  po  to  jesteśmy,  żeby
wypracowywać większość tematów, ale żebyśmy się nie obrażali, nie nagrywali, nie
posądzali o najgorsze, najróżniejsze rzeczy i nie dokonywali ocen życia osobistego,
bo nie po to tu jesteśmy, jesteśmy dla mieszkańców, żeby pracować nad budżetem,
jak również nad zadaniami w tym zbliżającym się trudnym roku 2020, tak żeby jak
najwięcej zadań zrealizować, żeby to był dobry rok dla naszej gminy, jak najwięcej
inwestycji i środków, a jak najmniej sporów i kłótni. Wszystkiego dobrego, wesołych
świąt.

Do punktu 21 porządku. 
Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Zamknął obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej
w Pyrzycach.

Protokołowały:
Anna Piotrowska

Marika Lewandowska                                                                           Przewodniczący Rady
                         
                                                                                                     Mariusz Majak
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